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   Anslag 
Det justerade protokollet offentliggörs på kommunens digitala anslagstavla. 
Beslutsinstans: Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum: 2024-04-30 
Anslaget sätts upp: 2024-05-13  Anslaget tas ned: 2024-06-04 
Förvaringsplats för protokollet: KS-kansli  
 
Underskrift  Utdragsbestyrkande 
 Linn Helmner    

Plats och tid 
Oskarshamnssalen, 2024-04-30 kl. 09:30-12:00.  

Beslutande 
Andreas Erlandsson (S), Ordförande 
Anton Sejnehed (S) §§ 104-127, §§ 129-141 
Rickard Bäck (S) § 128                  tjänstgör för Anton Sejnehed (S) 
Marie Holmgren (S) §§ 104-128, §§ 130-141 
Rickard Bäck (S) § 129                  tjänstgör för Marie Holmgren (S) 
Sofia Gerhardsson (S) 
Anita Hultgren (S)                          tjänstgör för Yvonne Bergvall (S)  
Lucas Lodge (M),  §§ 104-128, §§ 130-141 
Emil Jörgensen (M) § 129               tjänstgör för Lucas Lodge (M)  
Stefan Pettersson (M)                     tjänstgör för Rolf Lindström (M) 
Robin Hanzl (M) §§ 104-128, §§ 130-141 
Mathias Karlsson (KLP) § 129        tjänstgör för Robin Hanzl (M) 
Leif Axelsson (SD) 
Sven-Arne Ericsson (SD)  
Johanna Bäckström Wörmke (SD) 
Ingemar Lennartsson (KD) 
Karl-Erik Gustavsson (L) 
Fredrik Jonasson (V) 
Magnus Larsson (C) 

   

Icke tjänstgörande ersättare 
Rickard Bäck (S) §§ 104-127, §§ 130-141, Emil Jörgensen (M) §§ 104-127, §§ 130-141, Veronika 
Guljas (V), Mathias Karlsson (KLP) § §§ 104-128, §§ 130-141.  

Övriga deltagare 
Kommundirektör Henrik Andersson, chef ungdomsenheten Ann-Sofie Lagercrantz § 108, chef 
Fryshuset Region Syd § 108, fritidsledare/projektledare Linda Lotzengård § 108,  representant från 
motorintresserad ungdom Sonja § 108, representant från motorintresserad ungdom Kevin § 108, 
förvaltningsekonom Malin Engström § 109, förvaltningsekonom Kerstin Nilsson § 110 
förvaltningschef Mats Johansson § 110,  ekonomichef Fredrik Thunberg §§ 111-112, biträdande 
ekonomichef Åsa Hällerståhl §§ 111-112, planarkitekt Sarah Hassib § 139, mark- 
exploateringsingenjör Regina Laine § 139, planarkitekt Lisa Hjelm § 139, chef kart-plan- och 
bygglovsavdelningen Tobias Svensson § 139, förvaltningschef Kristina Erlandsson § 139 och 
kommunsekreterare Linn Helmner.  

Paragrafer 
§§ 104-141 
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Justeringens plats och tid 
Digital signering vid den tid som anges i den digitala signaturen på protokollets sista sida.  
 
        
Andreas Erlandsson (S)   Leif Axelsson (SD) 
Ordförande   Justerare 
 
Linn Helmner 
Sekreterare   
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Innehållsförteckning 

§ Rubrik Sida 
§ 104 Val av justerare 5 

§ 105 Fastställande av dagordning 6 

§ 106 Svar på medborgarförslag 2/23 - Uppsättning av spegel vid viadukt 7 

§ 107 Svar på medborgarförslag 7/23 - Källgatan Oskarshamn 8 

§ 108 Återrapportering av IOP-avtal- Motordriven ungdom 11 

§ 109 Månadsuppföljning mars 2024- Rapporterande nämnd bildningsnämnden 12 

§ 110 Månadsuppföljning mars kommunstyrelsens verksamheter (exkl. tekniska 
kontoret) 

14 

§ 111 Månadsuppföljning mars 2024 17 

§ 112 Investerings- och exploateringsbudget 2025-2028 18 

§ 113 Genomförande av LUPP 2024. 24 

§ 114 Yttrande över Trafikförsörjningsprogram för Kalmar län, period 2025-2033 26 

§ 115 Yttrande över Handlingsprogram transportinfrastrukturen i Kalmar län 2024-2029 30 

§ 116 Yttrande över Tekniska verken i Linköping AB:s vindkraftsprojekt Kleven i 
Hultsfreds kommun. 
 

33 

§ 117 Svar på motion nr 6/23 - Undersökning av ekonomiska vinster med att lämna 
Kretslopp Sydost 
 

35 

§ 118 Svar på motion nr 9/23- Implementera nya rutiner för att granska bidragsbrott och 
säkerställa korrekt fördelning av bidrag i Oskarshamns kommun 
 

38 

§ 119 Svar på motion nr 14/23 - Angående sökande av statsbidrag för 
brottsförebyggande åtgärder i Oskarshamn kommun 
 

39 

§ 120 Svar på motion nr 28/23 - Om att upptäcka, bemöta och hjälpa barn och unga 
som är utsatta för våld och övergrepp 
 

42 

§ 121 Avsiktsförklaring för kommunal finansiering och regional medelsfördelning objekt 
riksväg 37/47 
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§ 122 Inriktning och handlingsplan för ökad IT säkerhetsförmåga  Oskarshamn kommun 49 

§ 123 Ersättning till förtroendevalda i valnämnden i samband med val till 
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§ 124 Utredningsuppdrag gällande hantering av mat till äldre inom ordinärt boende 54 

§ 125 Bemyndigande att underteckna låne- och borgensförbindelser 56 
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§ 126 Bemyndigande att underteckna handlingar vid köp och försäljning av värdepapper 57 

§ 127 Årsredovisning 2023- Sydarkivera 58 

§ 128 Årsredovisning 2023- Kretslopp Sydost 59 

§ 129 Årsredovisning 2023- Stiftelsen Oskarshamns Sjöfartshotell 60 

§ 130 Årsredovisning 2023- Stiftelsen Strandagården 62 

§ 131 Årsredovisning  2023-Oskarshamn Energi AB 63 

§ 132 Årsredovisning 2023- Stiftelsen Forum 64 

§ 133 Årsredovisning 2023- Byggebo AB 65 

§ 134 Årsredovisning 2023 -Smålandshamnar AB 66 

§ 135 Årsredovisning  2023- Oskarshamn Energi Nät AB 67 

§ 136 Årsredovisning 2023- Oskarshamns Hamngods- och Terminal AB 68 

§ 137 Rapportering från ägardialoger med de kommunala bolagen och stiftelserna 69 

§ 138 Kommundirektören informerar 70 

§ 139 Information från samhällsbyggnadskontoret- Redovisning av aktuella planuppdrag 71 

§ 140 Anmälningsärenden 72 

§ 141 Anmälan av delegationsbeslut 73 
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§ 104  Dnr 23-64 

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Leif Axelsson (SD) utses att justera dagens protokoll.  
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§ 105  Dnr 23-165 

Fastställande av dagordning 

Kommunstyrelsens beslut 
Dagordningen fastställs med följande förändring:  
 

- Ärende § 118 hänskjuts till kommunstyrelsens sammanträde i juni.  
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§ 106  Dnr KS 2023/000311-4 

Svar på medborgarförslag 2/23 - Uppsättning av 
spegel vid viadukt 

Kommunstyrelsens beslut 
Medborgarförslag nr 2/23 avslås med hänvisning till yttrandet från tekniska kontoret.  

Ärendet 
I medborgarförslag inskickat av Lena Axell Rosander föreslås att kommunen sätter upp en spegel 
vid viadukten under E22 på gångbanan vid Scania – Sjukhuset på grund av den skarpa kurvan 
under viadukten. Detta för att lättare se eventuellt mötande cyklister och gående från motsatt håll.  

Yttrande från tekniska kontoret  
Tekniska kontoret delar uppfattningen om att potentiellt trafikfarliga situationer lätt kan uppstå i den 
skarpa kurvan. Trafikspeglar används i områden där det kan finans begränsad sikt på grund av 
kurvor, backar eller hinder. Syftet med speglarna är att förbättra säkerheten och effektiviteten på 
vägarna genom att ge trafikanter bättre sikt och information om trafikförhållandena.  
 
Vid viadukten under E22 bedömer tekniska kontoret att en trafikspegel istället skulle kunna utgöra 
en säkerhetsrisk. Cyklister syns dåligt i trafikspeglar, särskilt av cyklister som själva är i rörelse. 
Speglar kan även skapa förvirring och ge en felaktig uppfattning om avstånd och hastighet.  
 
Istället för att installera en spegel har tekniska kontoret undersökt alternativa åtgärder för att 
förbättra trafiksäkerheten i området. Vägmarkeringarna har förbättrats för att förtydliga att det är 
högertrafik som gäller i kurvan. Linjen kommer att bättras på under år 2024. Förutom tydligare 
vägmarkeringar kan andra åtgärder vara förbättrad belysning samt återkommande klippning av 
växtligheten på båda sidor om viadukten.  

Konsekvenser för barn och unga 
Tekniska kontoret arbetar ständigt med åtgärder som förbättrar barn och ungas möjligheter att röra 
sig självständigt i trafiken.  

Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från tekniska kontoret föreslås att utskottskottet bör föreslå kommunstyrelsen att 
avslå medborgarförslaget med hänvisning till yttrandet från tekniska kontoret. 
 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet föreslår 2024-04-
16, § 49, beslut enligt förslaget från tekniska kontoret.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från utskottet och finner att kommunstyrelsen beslutar 
bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, tekniska kontoret  
Medborgarförslag 2/23 
KSNAT 2024-04-16 

Skickas till  
Förslagställaren 
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§ 107  Dnr KS 2023/000610-5 

Svar på medborgarförslag 7/23 - Källgatan 
Oskarshamn 

Kommunstyrelsens beslut 
Medborgarförslag nr 7/23 avslås med hänvisning till yttrandet från tekniska kontoret.  

Ärendet 
I medborgarförslag inskickat av Kenth Carlsson föreslås att Källgatan mellan Köpmangatan och 
Nygatan ska enkelriktas söderut.  

Yttrande från tekniska kontoret  
Det finns flera olika anledningar att välja att enkelrikta en gata. Det kan bland annat vara för att 
förbättra trafiksäkerheten, förbättra trafikflödet, minska trängsel och för att göra det lättare att 
navigera. Genom att enkelrikta en gata kan man förbättra flödet av fordon genom att förhindra 
blockeringar, enkelriktning kan också underlätta parkering genom att utrymme längst ena sidan av 
gatan kan användas för parkering. Ett annat syfte kan vara att skapa större utrymme för gång- och 
cykelvägar.  
 
I fallet med Källgatan i centrala Oskarshamn görs bedömningen att vid varutransporter till butiken 
Kupan blir det en för skarp högersväng in till parkering vid Gripen 20 för besökare till hälsocentral vid 
södergående trafik. Vidare görs bedömningen att åtgärden strider mot det naturliga trafikflödet. De 
flesta som färdas mot centrum på Stengatan och ser huset Gripen 20 tydligt från korsningen 
Stengatan/Köpmangatan. Det naturliga är att man kör Köpmangatan och sedan Källgatan norrut 
idag. Att enkelrikta Källgatan söderut skulle innebära en trafiksituation där trafikanter som upptäcker 
att de inte kan svänga in på Källgatan istället behöver vända tillbaka på Köpmangatan. En 
enkelriktning av Källgatan skulle således leda till omfattande omdirigering av trafikflödet, vilket kan 
påverka andra delar av centrum negativt och skapa trafikproblem på intilliggande gator.   

Konsekvenser för barn och unga 
Tekniska kontoret arbetar ständigt med åtgärder som förbättrar barn och ungas möjligheter att röra 
sig självständigt i trafiken.  

Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från tekniska kontoret föreslås att utskottet bör föreslå kommunstyrelsen att avslå 
medborgarförslaget med hänvisning till yttrandet från tekniska kontoret. 
 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet föreslår 2024-04-
16, § 48, beslut enligt förslaget från tekniska kontoret.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från utskottet och finner att kommunstyrelsen beslutar 
bifalla detta.  
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Beslutsunderlag  
Medborgarförslag nr 7/23 
KSNAT 2024-04-16, § 48  

Skickas till  
Förslagsställaren 
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§ 108  Dnr KS 2024/000314-1 

Återrapportering av IOP-avtal- Motorintresserad 
ungdom 

Kommunstyrelsens beslut 
Uppföljningen av IOP-avtalet med Fryshuset gällande motorintresserad ungdom noteras som 
mottagen.  

Ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2021-12-20, efter uppdrag från kommunstyrelsen, om att 
upprätta ett IOP-avtal med Fryshuset gällande motorintresserad ungdom, enligt följande:  
 
- Kommundirektören får i uppdrag att teckna ett IOP-avtal med organisationen Fryshuset för 

perioden 2022-01-01—2024-12-31 med tillhörande finansiering upp till ett maxbelopp om 1 500 
tkr.  
 

- Finansiering sker genom att ianspråkta medel från kommunstyrelsens budget för utveckling och 
bidrag 2021. 

 

Bakgrunden till avtalet  
Genom att teckna ett IOP-avtal med en samverkanspart med stor erfarenhet av olika typer av 
ungdomsverksamhet kan kommunen få igång ett arbete med aktiviteter och trygga möten för 
målgruppen motorintresserade unga. Detta ger de unga en chans att utvecklas genom sitt intresse 
och därmed undvika att hamna i destruktiva sammanhang.  
 
Målsättningen med insatserna är att Fryshuset genom sitt utvecklingsarbete på flera olika plan bidrar 
till att stärka unga i lokalsamhället, öka delaktighet och inkludering. Arbetet kan även vara en hjälp 
att komma in i exempelvis föreningsliv, organisationer och arbetsmarknad. Fokus är på den primära 
målgruppen motorintresserade unga 15- 25 år. Genom att etablera en samverkan med Fryshuset i 
Oskarshamns kommun finns det dock goda chanser till att utveckla arbetet över tid och på sikt även 
möta andra grupper av unga utefter behov. 
 
Kommunens insatser i det gemensamma utvecklingsprojektet och partnerskapet är 500 000 kr per 
år från år 2022 till och med år 2024. Ersättning betalades ut som en engångssumma under 
december 2021. 
 
Kommunstyrelsen/kommunstyrelsens arbetsutskott följer löpande upp tecknade IOP-avtal. Gällande 
IOP-avtalet med Fryshuset så är 2024 avtalets sista år. Representanter från Fryshuset deltar på 
kommunstyrelsens sammanträde och berättar om arbetet inom ramen för avtalet. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att uppföljningen av IOP-avtalet 
med Fryshuset gällande motorintresserad ungdom noteras som mottagen. 
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Dagens sammanträde 
Ann-Sofie Lagercrantz informerar, tillsammans med representant från Fryshuset Per Sjölin (chef för 
Fryshuset Sydost), projektledare/fritidsledare Linda Lotsengård och ungdomarna Sonja och Kevin 
som är engagerade i arbetet med motorintresserad ungdom, om IOP-avtalet under åren 2022-2024.   
 
Ordföranden ställer proposition på att uppföljningen av IOP-avtalet med Fryshuset gällande 
motorintresserad ungdom noteras som mottagen och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
detta.  
 
 
Beslutsunderlag  
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 
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§ 109  Dnr KS 2024/000316-1 

Månadsuppföljning mars 2024- Rapporterande nämnd 
bildningsnämnden 

Kommunstyrelsens beslut 
Information om månadsuppföljning per mars 2024 för bildningsnämnden noteras som mottagen.  

Ärendet 
Inom ramen för kommunstyrelsens uppsiktsplikt rapporterar nämnderna månadsuppföljning, 
verksamhet och ekonomi till kommunstyrelsen utifrån ett årshjul.  
 
Vid kommunstyrelsens sammanträde i april är bildningsnämnden rapporterande nämnd.  

Dagens sammanträde 
Förvaltningsekonom Malin Engström redovisar månadsuppföljningen för bildningsnämnden i mars 
månad, enligt följande delar:  
 
- Övergripande månadsuppföljning med årsprognos för nämndens verksamheter som helhet. 
- Balanserade medel  
- Central förvaltning. Buffert för priskompensation, oförutsedda kostnader och elevpeng. Osäkra 

prognoser för interkommunal intäkt och bidragsbelopp fristående verksamheter.  
- Resursfördelning, överskottet härleds till reserv elevpeng samt lägre kostnad för nyanlända.  
- Analys av elevpeng.  
- Förskola. Underskott av elevpengen pga. färre barn mot budget. Personalkostnader främst 

kostnader för timvikarier. Nattsländan, ökade personalkostnader mot bakgrund av oflexibel 
organisation.  

- Grundskola. Små enheter med färre elever ger stora underskott, vakanta tjänster under våren 
skapar påverkar positivt, åtgärder -ser över personaltäthet.  

- Oscarsgymnasiet. Lägre intäkter för elevpengen. Erasmus projekt. Något lägre intäkter komvux- 
statsbidrag ej redovisade.  

- Kultur. Upplupna intäkter för Kulturskolan. Upplupna intäkter för statsbidrag gällande 
personalkostnader. Överskott övriga kostnader – evenemang som ännu inte startat 

- Fritid. Höga elkostnader pga. full drift i simhallen, ishallen och isbanan. Hög sjukfrånvaro. 
Osäkerheter kring hyresintäkter finns. Prognos elkostnader – 376 tkr. 

- Redovisning driftskostnader Be-Ge Hockey Center 2023. 
- Investeringsuppföljning 
- Statsbidrag 
- Frisknärvaro 
 
 
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
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§ 110  Dnr KS 2024/000276-1 

Månadsuppföljning mars kommunstyrelsens 
verksamheter (exkl. tekniska kontoret) 

Kommunstyrelsens beslut 
Information om månadsuppföljningen per mars 2024 för kommunstyrelsens verksamheter (exklusive 
tekniska kontoret) noteras som mottagen.  

Ärendet 
Månadsuppföljning per mars 2024 och årsprognos för 2024 har sammanställts för 
kommunstyrelsens verksamheter (exklusive tekniska kontoret). 
Bakgrund 
Enligt kommunallagen ska kommunerna, både på kort och lång sikt, ha en god ekonomisk 
hushållning i sina verksamheter. Detta uppnås genom en ekonomi i balans med regelbundna 
uppföljningar och utvärderingar av verksamheterna. Enligt kommunens ekonomi- och 
verksamhetsstyrningsregler ska månadsuppföljningar göras löpande tillsammans med 
helårsprognoser. Styrelser och nämnder ska regelbundet följa upp utvecklingen av verksamheternas 
ekonomi. Månadsuppföljningarna ska beslutas av kommunstyrelsen. 

Driftbudget 
Den ekonomiska redovisningen i månadsuppföljningen per mars 2024 och årsprognosen för 2024 
visar följande, inklusive kapitalkostnader: 
 
Periodens händelser 
Per mars 2024 visar verksamheterna en positiv avvikelse mot budget om totalt 3,3 mkr, varav 
kapitalkostnader utgör 1,8 mkr.  
 
Merparten av verksamheterna visar enbart mindre avvikelser mot budget. Under årets första 
månader har det förekommit en del sjukdomar, ledigheter och vakanser samt att det har varit en låg 
kostnad för facklig tid, vilket gör att HR- och ekonomiavdelningen samt kommunkansliet visar en 
positiv avvikelse mot budget avseende personalkostnader om 1,2 mkr. Kostnaderna för kommunens 
medlemsavgifter till Regionen, Kommunförbundet och SKR har ökat och visar per mars en negativ 
avvikelse om -0,2 tkr.  
 
Likt tidigare år finns en budgeterad reserv hos ledningen för att täcka oförutsedda kostnader som 
uppstår under året. Delar av denna reserv har nyttjats för att täcka ej budgeterade kostnader i 
verksamheterna, men det kvarstår en positiv avvikelse om 0,8 mkr per mars. 
 
Under perioden januari-mars har 5,3 mkr av de balanserade medlen från tidigare års bokslut 
resultatförts, se bilaga 4. 
 
Årsprognos 
Det finansiella målet är att verksamhetens nettokostnader ska uppgå till högst 100%. Sedan 
föregående månad har årsprognosen för 2024 justerats ner med 1 mkr och visar nu en positiv 
avvikelse mot budget om totalt 3,3 mkr (varav kapitalkostnader utgör 5,0 mkr), vilket motsvarar 
97,6%.  
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Årsprognosen visar att kostnaden för överförmynderi, larm och kommunens medlemsavgifter till 
Regionen, Kommunförbundet och SKR får en negativ avvikelse mot budget om -0,9 mkr. Till största 
delen hanteras detta inom förvaltningens budgeterade reserv så det endast kvarstår ett mindre 
underskott.  
 
Ett avtal har ingåtts avseende ett nytt trygghetsboende där kommunen tar kostnaden för eventuella 
tomhyror, det vill säga lägenheter utan hyresgäst. Det är en okompenserad kostnad för 
kommundirektören som beräknas medföra en negativ avvikelse mot budget om -1,0 mkr. 
 
De senaste årens stora prishöjningar av licenskostnader innebär att digitaliseringsavdelningen får 
svårt att hålla sin budget. Om utfallet efter tre månader skulle innebära fortsatt samma kostnadsutfall 
resterande del av året pekar årsprognosen på -3 mkr för licenskostnader. Under 2024 kan detta 
underskott hanteras genom att resultatföra de balanserade medlen om 2,9 mkr från tidigare års 
bokslut, men det kommer att innebära stora utmaningar för digitaliseringsavdelningen år 2025 och 
framåt.  
 
Arbetsmarknadsenhetens verksamhet beräknas hålla budget 2024. I prognosen har inräknats att 
man resultatför 5 mkr av nyschablonen samt de balanserade medlen från tidigare års bokslut om 4 
mkr. 
 
Vidtagna åtgärder 
Det är fortfarande tidigt på året och verksamheternas årsprognos visar endast mindre avvikelser mot 
budget exklusive kapitalkostnader. Vi kommer att följa kostnaderna noga vid månadsuppföljningarna 
för att se hur de utvecklas de närmaste månaderna, men vid denna tidpunkt behöver inga åtgärder 
vidtas.  
 
Frisknärvaron  
Den totala frisknärvaron för KS verksamheter (exklusive tekniska kontoret) fram till och med februari 
uppgår till 91,0% (92,1%), exklusive AME och arbetsmarknadsanställningar uppgår frisknärvaron till 
96,7% (97,3%). Målet är en frisknärvaro på 95 %. 
 

Statsbidrag 
Förvaltningen följer upp och redovisar statsbidrag regelbundet. Hittills i år har förvaltningen erhållit 
statsbidrag om 1,6 mkr avseende dygnsschablon ukrainska flyktingar och har resultatfört 0,6 mkr av 
dessa, se bilaga 3. 

Investeringsbudget 
Den avgiftsfinansierade investeringsbudgeten för 2024 uppgår till 15,8 mkr och hela budgeten 
förväntas nyttjas under året. 
 
Den skattefinansierade investerings- och exploateringsbudgeten för 2024 uppgår till 106,8 mkr, 
varav 3,2 mkr har förbrukats till och med mars. Planering för användande av medel pågår och 
förväntad årsprognos är att 102,2 mkr av budgeten kommer att nyttjas under 2024, en positiv 
avvikelse om 4,6 mkr. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Månadsuppföljningen gör det möjligt för verksamheterna att se de ekonomiska förutsättningarna för 
det som är kvar av året. Utifrån detta kan chefer ha kontroll på medelsanvändningen och vid behov 
omfördela tillgängliga medel på bättre sätt. Vid en svår ekonomisk situation behövs prioriteringar, 
dessa ska ses och bedömas från ett barnperspektiv. Om de ekonomiska förutsättningarna ändras 
kan det påverka servicen till medborgarna och i sin tur drabba barn och unga. 
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Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-04-11, från kommunledningsförvaltningen föreslås att månadsuppföljning 
per mars 2024 för kommunstyrelsens verksamheter (exklusive tekniska kontoret) noteras som 
mottagen. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-04-16, § 73, enligt förslaget från 
kommunledningsförvaltningen.  

Dagens sammanträde 
Förvaltningsekonom Kerstin Nilsson redovisar månadsuppföljningen för kommunstyrelsens 
verksamheter (exkl. tekniska kontoret) i mars månad och svarar på frågor.  
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-04-11, kommunledningsförvaltningen 
KSAU, 2024-04-16, § 73 
Bilaga 1 Driftuppföljning 240331 
Bilaga 2 Investeringsuppföljning 240331 
Bilaga 3 Uppföljning statsbidrag 240331 
Bilaga 4 Uppföljning balanserade medel 240331 

Skickas till 

För kännedom: 
Henrik Andersson, kommundirektör  
Mats Johansson, förvaltningschef KLF  
Kerstin Nilsson, förvaltningsekonom KS verksamheter 
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§ 111  Dnr KS 2024/000313-1 

Månadsuppföljning mars 2024 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen avseende månadsuppföljning mars 2024 för Oskarshamns kommun noteras som 
mottagen. 

Ärendet 
Månadsuppföljningen per 31 mars 2024 inklusive årsprognos för 2024 har sammanställts. Periodens 
resultat per 31 mars uppgår till +31,7 mnkr. Årets resultat för år 2024 prognosticeras till -60,1 mnkr 
en negativ avvikelse med -12,3 mnkr. 
 
Inom verksamhetens nettokostnader finns negativ avvikelse mellan årsprognos och budget inom 
socialnämnden med -6,5 mnkr, inom tekniska kontorets avgiftsfinansierade verksamheter med -4,6 
mnkr och inom dess skattefinansierade verksamheter med -3,0 mnkr samt inom 
samhällsbyggnadsnämnden med -0,4 mnkr. Positiv avvikelse finns inom kommunstyrelsens 
verksamheter med +3,3 mnkr.  
 
Skatteintäkter och generella statsbidrag beräknas inbringa -1,1 mnkr mindre än budgeterat. 
Finansnettot beräknas gå enligt budget. 
 
Investeringar och exploateringar prognosticeras till 297,6 mnkr. Det är 0,6 mnkr lägre än budgeterat. 
De skattefinansierade investeringarna beräknas bli 0,6 mnkr lägre än budgeterat. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
I underlaget saknas en särskild redovisning av konsekvenserna för barn och unga. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-04-25, från kommunledningsförvaltningen föreslås att informationen 
avseende månadsuppföljning mars 2024 för Oskarshamns kommun noteras som mottagen. 

Dagens sammanträde 
Ekonomichef Fredrik Thunberg redovisar månadsuppföljningen för Oskarshamns kommun per mars 
månad och svarar på frågor.  
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen 2024-04-25 
Månadsuppföljning mars 2024, sammanställningar drift/investeringar  
Balanserade medel, sammanställning nyttjade medel  

Skickas till 
Ekonomiavdelningen 
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§ 112  Dnr KS 2024/000293-1 

Investerings- och exploateringsbudget 2025-2028 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige beslutar att fastställa avgiftsfinansierad investeringsbudget för 2025-2028 i 

enlighet med Socialdemokraterna och Moderaternas förslag. 
2. Kommunfullmäktige beslutar att fastställa skattefinansierad investeringsbudget för 2025-2028 i 

enlighet med Socialdemokraterna och Moderaternas förslag. 
3. Kommunfullmäktige beslutar att fastställa exploateringsbudgeten för 2025-2028 i enlighet med 

Socialdemokraterna och Moderaternas förslag. 
4. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen får i uppdrag att besluta om användning av 

medel inom kategorin ”Särskilda insatser”.  
5. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen får besluta om hur medel inom ramen för 

objektet ”Bredband” får användas samt omfördela medlen mellan de av kommunfullmäktige 
fastställda grupperingarna.  

6. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen får besluta om hur medel inom ramen för 
objektet ”Dagvattenanläggning” får användas samt omfördela medlen mellan de av 
kommunfullmäktige fastställda grupperingarna och nämnderna.  

7. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen äger rätt att omfördela medel från befintliga 
investerings- och exploateringsobjekt till nya investerings- och exploateringsobjekt upp till 3 000 
000 kronor per objekt.  

8. Kommunfullmäktige beslutar att bildningsnämnden äger rätt att omfördela medel mellan 
befintliga investeringsobjekt, samt omfördela medel till nya investeringsobjekt inom ramen för 
grupperingen ”Övrigt 1, Bildningsnämnden”.  

9. Kommunfullmäktige beslutar att socialnämnden får i uppdrag att besluta om användning av 
medel inom grupperingen ”Övrigt 1, Socialnämnden”. 

10. Kommunfullmäktige beslutar att bildningsnämnden får i uppdrag att besluta om användning av 
investeringsobjektet ”Mindre anpassningar av skollokaler” efter samråd med tekniska kontoret.  

11. Kommunfullmäktige beslutar att bildningsnämnden får i uppdrag att utreda lokalbehovet för 
Rödsleskolan och ta fram en uppdaterad investeringskalkyl. Arbetet ska delredovisas under 
2024 för att slutredovisas senast under 2025. Redovisningarna ska ske genom anmälan till 
kommunfullmäktige.  

12. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram en tydlig plan för hur 
medel gällande insatser i stadskärnan ska användas. Planen ska delredovisas under 2024 för att 
slutredovisas senast under 2025. Redovisningarna ska ske genom anmälan till 
kommunfullmäktige. 

13. Kommunfullmäktige beslutar att bildningsnämnden efter samråd med tekniska kontoret får i 
uppdrag att besluta om kriterier och process för hur barn ska vara delaktiga i arbetet med 
investeringsobjektet ”Utemiljöer för förskolor och skolor”. Beslutade kriterier och beslutad 
process ska anmälas till kommunfullmäktige. 

14. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen efter samråd med bildningsnämnden får i 
uppdrag att besluta om en process för hur barn ska vara delaktiga i arbetet med 
investeringsobjektet ”Upprustning av kommunala lekplatser”. Beslutad process ska anmälas till 
kommunfullmäktige. 
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15. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen får i uppdrag att kostnadsberäkna den 

kommunala delen gällande anläggande av en gång- och cykelväg från Påskallavik till 
Oskarshamn. 

Kommunstyrelsens beslut  
Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt ovan får kommunstyrelsens utskott för 
näringsliv-, arbetsmarknad och tekniska frågor i uppdrag att besluta om en process för hur barn ska 
vara delaktiga i arbetet med investeringsobjektet ”Upprustning av kommunala lekplatser”. 

Reservationer  
Magnus Larsson (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för Centerpartiets förslag till investerings- 
och exploateringsbudget 2025-2028.  
 
Ingemar Lennartsson (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Kristdemokraternas förslag till 
investerings- och exploateringsbudget 2025-2028. 
 
Karl- Erik Gustavsson (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för Liberalernas förslag till 
investerings- och exploateringsbudget 2025-2028.  
 
Leif Axelsson (SD), Sven-Arne Ericsson (SD) och Johanna Bäckström-Wörmke (SD) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Sverigedemokraternas förslag till investerings- och exploateringsbudget 
2025-2028. 
 
Fredrik Jonasson (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för Vänsterpartiets förslag till 
investerings- och exploateringsbudget 2025-2028. 

Ärendet 
Investerings- och exploateringsbudgeten beslutas av kommunstyrelsen i april och därefter i 
kommunfullmäktige i maj. Ekonomiavdelningen har fått in sju förslag till investerings- och 
exploateringsbudget 2025–2028 med tillhörande yrkanden från följande partier: 
 

• Socialdemokraterna och Moderaterna  
• Centerpartiet  
• Kristdemokraterna  
• Kustlandspartiet  
• Liberalerna  
• Sverigedemokraterna  
• Vänsterpartiet  

Bakgrund 

Kommunövergripande mål  
Det kommunövergripande målet i det ekonomiska perspektivet är att Oskarshamns kommun ska ha 
en god ekonomisk hushållning. Målet för skattefinansierade investeringar är att 
självfinansieringsgraden av de skattefinansierade investeringarna ska vara minst 70%. 
Investeringsmålet mäts efter synnerliga skäl inkl. utdelning från kommunala bolag över 
mandatperioden. Målet behöver inte uppfyllas för varje enskilt år.  
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Konsekvenser för barn och unga 
Investeringsbudgeten är kommunens styrande dokument över kommande års investeringar och  
de planer som finns gällande exploatering av nya bostads- och industriområden. 
 
I den investeringsbudget som kommunfullmäktige fastställer finns flera olika nivåer. Det är  
framför allt fyra nivåer som finns:  
- Namngivna objekt 
- Områdesbestämda investeringsbudgetar 
- Ospecificerade investeringspåsar 
- Reinvesteringar 
 
I den här beskrivningen av konsekvenser för barn och unga beskrivs främst de konsekvenser som  
avser namngivna objekt. De övriga nivåerna behöver närmare beskrivas av respektive styrelse och  
nämnd när beslut tas om hur dessa ska användas och fördelas till olika objekt. Det är viktigt att  
styrelsen/nämnderna säkerställer att konsekvenser för barn och unga analyseras i det fortsatta  
budgetarbetet, redan i utredningsskedet, för att vid behov också kunna lämna förslag på  
eventuella kompensatoriska åtgärder. 
 
Investeringsbudget innehåller bland annat utbyggnad av förskolor vilket bedöms ha positiva  
konsekvenser för barn. Närmare konsekvenser behöver dock bedömas när beslut om byggnation  
tas och när beslut tas om vilken förskola som ska byggas och hur det påverkar nuvarande  
förskolor. Bildningsnämnden har genomfört en utredning av en ny förskola i Döderhult där vissa  
konsekvenser redovisas. Av utredningen framgår bland annat att barn får lokaler som är mer  
ändamålsenliga än de nuvarande lokalerna.  
 
Investeringsbudgeten innehåller vidare ett nytt objekt gällande mindre anpassningar av  
skollokaler. Dessa medel bedöms övergripande ha positiva konsekvenser för barn och unga  
eftersom de möjliggör en snabbare anpassning av lokaler utifrån de behov som uppstår. Närmare  
konsekvenser behöver tas fram i samband med att beslut tas om varje enskild anpassning.  
Investeringsobjektet Rödsleskolan P-hus flyttas längre bak i planperioden. Det bedöms ha inga  
eller negativa konsekvenser för barn och unga. Investeringen har funnits med i flera år, men har  
tidigare flyttats mellan åren i planperioden. Bildningsnämnden har inte gjort en fullständig  
utredning än vilket behov som föreligger och därför är det osäkert om investeringen hade kunnat  
genomföras under år 2025 även om investeringsobjektet hade varit kvar. Det är anledningen till  
att förändringen bedöms ha inga konsekvenser för barn och unga. Förändringen bedöms  
samtidigt ha negativa konsekvenser för barn och unga eftersom de nuvarande lokalerna inte  
bedöms vara fullt ändamålsenliga för befintlig verksamhet. Förändringen av investeringsbudgeten  
kompletteras med ett uppdrag till bildningsnämnden att utreda lokalbehovet för Rödsleskolan  
samt uppdatera investeringskalkylen. Det uppdraget bedöms vara positivt för barn och unga.  
I samma avsnitt finns också investeringar i möbler till grundskolan. Det avser reinvestering i  
möbler så att äldre möbler kan ersättas av nya. Under 2022 investerade bildningsnämnden i nya  
möbler, men det behöver regelbundet investeras i nya möbler inom nämndens  
verksamhetsområde och eftersom det finns många klassrum så tar det tid att byta ut alla möbler.  
Att det finns bra möbler är positivt för barn och unga som fem dagar i veckan ska vara på plats  
 och använda dessa. Skolan är elevernas arbetsplats och därför behöver det finnas goda  
förutsättningar att tillgodogöra sig skolan.  
 
Investeringsbudgeten innehåller också namngivna objekt som vänder sig till samtliga invånare,  
men där barn och unga givetvis är en naturlig målgrupp. Här kan bland annat nämnas toaletter  
vid de kommunala badplatserna. Barn och unga är en grupp som ofta vistas vid badplatserna  
varför det är positivt för denna målgrupp att det blir toaletter tillgängliga. Det finns en plan som  
innebär att det kommer att bli ett par badplatser om året som förses med toalett.  
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De områdesbestämde investeringarna kan ha stor positiv påverkan på barn och unga, men hur  
stor påverkan beror på vilka val som görs när beslut tas om hur medlen ska användas. Det  
handlar bland annat om gång- och cykelvägar och medborgarbudget.  
 
Barn och unga är en målgrupp som ofta använder gång- och cykelvägar för att transportera sig  
mellan olika områden. Det är därför viktigt att kommunen kontinuerligt bygger ut och förbättrar  
cykelnätet. Det finns en cykelplan i kommunen och utifrån den behöver bland annat barn och  
ungas resmönster kontinuerligt kartläggas så att kommunen årligen kan göra en prioritering av  
vilka gång- och cykelvägar som ska prioriteras. I samband med den årliga prioriteringen av gångoch 
cykelvägar tas fram kan en närmare konsekvens för barn och unga göras. En annan  
områdesbestämd investering som tangerar till gång- och cykelvägar är den budgetsatsning som  
berör ökad trafiksäkerhet vid våra förskolor och skolor. Det är en budgetpost som används för  
att kontinuerligt göra förbättringar vid olika förskole- och skolenheter för att öka trafiksäkerheten  
för barn och unga. I samband med att beslut tas om vilka åtgärder som ska göras kan närmare  
konsekvenser beskrivas.  
 
Två andra investeringsobjekt som har positiva konsekvenser för barn och unga är de som rör  
kommunala lekplatser och utemiljön vid förskolor och skolor. Dessa satsningar vänder sig direkt  
till barn och unga som finns i kommunen. De kommunala lekplatserna och utemiljön vid  
förskolor har dock främst konsekvenser för barn och det kan tänkas att även utemiljön vid skolor  
främst kommer att påverka barn. Till båda investeringarna finns tillhörande uppdrag om att barn  
och unga ska ges möjlighet att vara delaktiga. Uppdraget om delaktighet gör att investeringarna  
får än mer positiva konsekvenser eftersom de då också får en dimension av demokrati och  
delaktighet utöver förbättrad närmiljö.  
 
Medborgarbudget är en budgetpost som förutsätter att medborgare ska vara delaktiga i  
framtagandet av satsningarna. Det är positivt för barn och unga att ges möjlighet att vara  
delaktiga i att lämna in förslag på satsningar som kommunen gör. Att barn och unga ges  
möjlighet att vara delaktiga i ett tidigt skede vid framtagandet av satsningar skapar bättre  
förutsättningar för ett starkare barn – och ungdomsperspektiv. Det är lämpligt att vi som vuxna  
då anpassar planeringsprocessen så att det är möjligt att lyfta fram och ta vara på barns och ungas  
kunskap. Det blir också nödvändigt att inför varje satsning som påverkar barn och unga, i ett  
tidigt skede, analysera vilket inflytande som vi som vuxna är beredda att dela.  
 
I medborgarbudgeten kommer medborgare att få rösta på inkomna förslag. Barn och unga  
kommer i likhet med övriga medborgare att få rösta och det innebär att de har möjlighet att först  
lämna in förslag som är viktiga för dem och därefter också rösta på sina förslag. 
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Dagens sammanträde 
Anton Sejnehed (S) yrkar bifall till Socialdemokraterna och Moderaternas förslag till investerings- 
och exploateringsbudget 2025–2028 med tillhörande yrkanden.  
 
Magnus Larsson (C) yrkar bifall till Centerpartiets förslag till förslag till investerings- och 
exploateringsbudget 2025–2028 med tillhörande yrkanden. 
 
Fredrik Jonasson (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets förslag till investerings- och exploateringsbudget 
2025–2028 med tillhörande yrkanden. 
 
Karl-Erik Gustavsson (L) yrkar bifall till Liberalernas förslag till investerings- och exploateringsbudget 
2025–2028 med tillhörande yrkanden. 
 
Ingemar Lennartsson (KD) yrkar bifall till Kristdemokraternas förslag till investerings- och 
exploateringsbudget 2025–2028 med tillhörande yrkanden. 
 
Leif Axelsson (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas förslag till investerings- och 
exploateringsbudget 2025–2028 med tillhörande yrkanden. 
 
Ordföranden meddelar att samtliga yrkanden ska prövas mot varandra. Kommunstyrelsen 
godkänner denna propositionsordning.  
 
Efter avslutat propositionsförfarande finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
Socialdemokraterna och Moderaternas förslag till investerings- och exploateringsbudget 2025–2028 
med tillhörande yrkanden och avslå övriga förslag till investerings- och exploateringsbudget 2025-
2028 med tillhörande yrkanden.  
 
 
Mathias Karlsson (KLP) vill lämna en protokollsanteckning. Ordföranden godkänner detta.  

Protokollsanteckning Mathias Karlsson (KLP)  
Mathias Karlsson (KLP) ställer sig bakom Kustlandspartiets förslag till investerings- och 
exploateringsbudget 2025-2028 med tillhörande yrkanden.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen 
Bilagor:  
- Socialdemokraternas och Moderaternas förslag Investerings- och exploateringsbudget 2025–

2028 
- Centerpartiets förslag till investerings- och exploateringsbudget 2025–2028 
- Kristdemokraternas förslag till investerings- och exploateringsbudget 2025–2028 
- Kustlandspartiets förslag till investerings- och exploateringsbudget 2025–2028 
- Liberalernas förslag till investerings- och exploateringsbudget 2025–2028 
- Sverigedemokraternas förslag till investerings- och exploateringsbudget 2025–2028 
- Vänsterpartiets förslag till investerings- och exploateringsbudget 2025–2028 
- Sammanställning partiernas förslag till investeringsbudget 2025–2028 
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Skickas till 
För åtgärd:  
Samtliga nämnder  
Ekonomiavdelningen  
Förvaltningschefer  
Förvaltningsekonomer 
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§ 113  Dnr KS 2024/000204-1 

Genomförande av LUPP 2024 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Oskarshamns kommun genomför lokal uppföljning av ungdomspolitiken (LUPP) under 2024.  
2. LUPP-enkäten ska genomföras i grundskolans årskurs 8 och gymnasiets årskurs 2. 

Ärendet 
Lokal uppföljning av ungdomspolitiken (LUPP) är en enkätundersökning, som tillhandahålls från 
myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor (MUCF) med syftet att öka kunskapen om 
ungas levnadsvillkor och ge underlag för lokala beslut som berör ungas liv.  
 
LUPP undersökningen anses vara den mest heltäckande sammanställningen av ungdomars liv. Den 
behandlar exempelvis ungas syn på inflytande och delaktighet, demokrati, skola, fritid, hälsa, 
möjlighet till arbete och trygghet. LUPP är också ett verktyg för att få kunskap om ungas 
levnadsvillkor utvecklat över tid. Resultatet är ett viktigt underlag för politik och förvaltningar inför 
beslut. Enkäten genomförs under hösten 2024, varefter resultatet analyseras och sammanställs i en 
rapport. Rapporten kommer att bli ett användbart verktyg för alla verksamheter inom Oskarshamns 
kommun. Rapporten ska färdigställas och publiceras under 2025. Ansvariga för genomförande, 
analys och rapport är ungdomsenheten.  
 
Både MUCF och Kalmar län kommunförbund tillhandahåller processtöd. Möjlighet till 
erfarenhetsutbyte och kollegialt lärande erbjuds genom länets nätverk för barn- och ungdomsfrågor, 
då samtliga kommuner i Kalmar län genomför LUPP 2024. 

Tidigare erfarenheter från att genomföra LUPP  
Oskarshamns kommun genomförde Lupp första gången 2005, därefter har enkäten genomförts 
2007, 2009, 2012, 2015, 2018 samt 2021. 2022 gjordes också en jämställdhetsanalys av 2021 års 
resultat. Enkäten har vid samtliga tillfällen genomförts i årskurs 8 och år 2 på gymnasiet.  
Genomförandet av LUPP har lett till konkreta resultat. Exempelvis har en majoritet av de 
åtgärdsförslag som togs fram utifrån resultatet i undersökningen 2021 genomförts.  
 
Arbetsgruppen för Lupp, föreslog följande prioriteringar : 

- Förstärkta insatser inom det hälsofrämjande området 
- Införandet av en kommunikationskanal riktad till unga 
- Ökad information och tillgång till en aktiv fritid 

 
Under perioden 2022-2023 har Oskarshamns kommun bl.a. beslutat att införa: 

- YAM (Youth aware of mental health) i åk 8 tillsammans med andra insatser för psykisk hälsa 
- Skapa webbsidan ”Ung i Oskarshamn” som publicerades april 2024 
- Ökade förutsättningar för fler ungdomar att delta i kulturell fritidsverksamhet genom bland 

annat idéburna offentliga partnerskap (IOP) 
- Mobil fritidsgårdsverksamhet 

 
Konsekvenser för barn och unga 
Tidigare erfarenheter pekar på att Oskarshamns unga invånare i högsta grad gagnas av 
genomförande av Lupp. 
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Ärendets behandling 

I ett tjänsteutlåtande, 2024-04-08, från chefen för ungdomsenheten och kommundirektören, föreslås 
enligt följande:  
- Oskarshamns kommun genomför lokal uppföljning av ungdomspolitiken (LUPP) under 2024.  
- LUPP-enkäten ska genomföras i grundskolans årskurs 8 och gymnasiets årskurs 2. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-04-16, § 70, beslut enligt förslaget från chefen för 
ungdomsenheten och kommundirektören.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-04-08 
KSAU 2024-04-16, § 70 

Skickas till 

För åtgärd: 
Ungdomsenheten, bildningsförvaltningen   

För kännedom:  
Bildningsnämnden  
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§ 114  Dnr KS 2024/000107-4 

Yttrande över Trafikförsörjningsprogram för Kalmar 
län, period 2025-2033 

Kommunstyrelsens beslut 
Yttrandet från kansli- och utvecklingsenheten godkänns och överlämnas till Region Kalmar län som 
Oskarshamns kommuns yttrande över Trafikförsörjningsprogram för Kalmar län, period 2025-2033.  

Ärendet 
Föreliggande beslut utgör ett yttrande från kansli- och utvecklingsenheten, över Region Kalmar läns 
förslag till nytt trafikförsörjningsprogram, vilket är länets styrinstrument för kollektivtrafikens utveckling. 
Remissyttrandet ska vara Region Kalmar län tillhanda senast den 17 maj 2024.  
 
Programmet har skickats till bildningsförvaltningen för möjlighet att komplettera yttrandet från kansli- 
och utvecklingsenheten inför kommunstyrelsens sammanträde 2024-04-30, samt till Smålands 
hamnar AB. Den sistnämnda parten har yttrat sig som en del av kansli- och utvecklingsenhetens 
yttrande.  

Bakgrund 
Som regional kollektivtrafikmyndighet ansvarar Region Kalmar län för att regelbundet upprätta ett 
trafikförsörjningsprogram med mål och strategiska val för all regional kollektivtrafik i länet. 
Kollektivtrafiken ska underlätta för invånare att pendla till arbete och studier och är på så vis ett 
viktigt verktyg för att utvidga arbetsmarknader och skapa större utbildningsregioner, vilket i sin tur 
stärker näringslivets och regionens utveckling.  
 
Det nya regionala trafikförsörjningsprogrammet innehåller en sammanfattning av länets demografi, 
resvanor, infrastruktur, miljöpåverkan och ekonomi. Av sammanfattningen framgår exempelvis att 
Kalmar kommun, men även i någon mån Västerviks och Oskarshamns kommuner, har vuxit sedan 
1950-talet på bekostnad av regionens övriga kommuner. Jämfört med länets övriga kommuner har 
Oskarshamns kommun en hög andel boende i tätorter. När det gäller resor med kollektivtrafik är 
huvudsyftet i Kalmar län övervägande arbete eller studier. Kvinnor reser över lag mer kollektivt än 
män. Tillgången till fordon och körkort är hög i Kalmar län. Hela 95 % av hushållen i Kalmar län har 
tillgång till minst en bil och 85 % av personer över 18 år har körkort, vilket är högre än 
riksgenomsnittet. Andelen arbetspendlare är lägst i Västerviks och Oskarshamns kommuner. Av 
boende i Oskarshamns kommun, arbetar 86 % i kommunen. Av sammanfattningen framgår vidare 
att människor är benägna att pendla som mest en timme till arbete eller studier, samt att en liten 
förändring av restiden för resor i tidsintervallet 20-40 minuter, kan ge en förhållandevis stor 
resandeökning. Från Oskarshamn finns idag halvtimmestrafik söderut, samt timmestrafik norrut 
längs E22 och västerut till Bockara/Berga. Vägtransporterna står för 93 % av transportsektorns ut-
släpp av fossil koldioxid i länet. Flyget står för 1 % och sjöfarten för 4 %. Mopeder, motorcyklar och 
järnväg står för resterande del.  

Den allmänna kollektivtrafikens viktigaste uppgift är att förbättra förutsättningarna för arbets- och 
studiependling. För att kunna erbjuda en turtäthet som gör kollektivtrafiken användbar för detta syfte 
behöver trafiken enligt Region Kalmar län prioriteras i städerna och i de storregionala stråken. 
Arbetet med att utveckla Kalmar läns kollektivtrafik framöver fokuserar därför, enligt vad som 
framgår av förslaget, på tre områden – tillväxtmotorn Kalmar, funktionell regionbusstrafik och 
strategiska noder.  
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Trafikförsörjningsprogrammet har sju målområden. Nedan sammanfattas målområden och mått på 
vilka de ska mätas. 
  
 1. Fler resor ska genomföras i kollektivtrafiken 
 Antalet resor i Kalmar läns kollektivtrafik ska fortsätta att öka från 2019 års nivå.  
 Ett nytt resanderäkningssystem i kollektivtrafikens fordon ska anskaffas och implementeras som ger 
information om beläggningsgraden i fordonen. 
  
 2. En större andel av de motoriserade resorna i länet ska genomföras i kollektivtrafiken 
 Kollektivtrafikens andel av det motoriserade resandet är 17 % 2028 (12 % år 2022).  
  
 3. Andelen nöjda kunder i den allmänna kollektivtrafiken ska öka 
Nöjdheten med senaste resan är 85 % hos befintliga och regelbundna kollektivtrafikresenärer år 
2028 (84 % år 2022).  

Invånarnas nöjdhet med Kalmar länstrafik är minst 55 % år 2028 (49 % år 2022).  

  
 4. Kollektivtrafikens påverkan på miljön ska minska 
Kollektivtrafiken drivs till 100 % med utsläppsfria eller rena fordon år 2028 (88 % år 2022).  

Energianvändningen år 2028 är högst 1,6 kWh/km i stadstrafikens bussar (3,8 kWh/km år 2022).  

Energianvändningen år 2028 är högst 2,8 kWh/km i regiontrafikens bussar (3,2 kWh/km år 2022). 

 5. Kollektivtrafikens tillgänglighet för personer med funktionsnedsättningar ska öka  
60 % av hållplatserna med fler än 20 påstigande per vardag och utpekade viktiga bytespunkter är 
fullt tillgängliga för alla resenärer år 2028 (43 % år 2022).  

30 % av hållplatserna med 1-19 påstigande per vardag i tätort och i storregionala stråk är fullt 
tillgängliga för alla resenärer år 2028 (17 % år 2022).  
  
 6. Fler länsinnevånare ska ha tillgång till kollektivtrafik med hög turtäthet 
45 % av invånarna ska ha tillgång till minst halvtimmestrafik inom 500 meter år 2028 (42 % 2022) 

65 % av invånarna ska ha tillgång till minst halvtimmestrafik inom 2 km 2028. (61 % år 2022) 

50 % av invånarna ska ha tillgång till minst timmestrafik inom 500 meter (46 % år 2022) 

75 % av invånarna ska ha tillgång till minst timmestrafik inom 2 km år 2028. (69 % år 2022).  

7. Kollektivtrafiken ska bli ekonomiskt effektivare 
För den samhällsstödda, allmänna kollektivtrafiken i länet ska trafiken svara för minst 40 % år 2028. 
(33 % år 2022). 

Yttrande från kansli- och utvecklingsenheten 
I Regional utvecklingsstrategi 2030 står som övergripande mål: 
 
”År 2030 är Kalmar län en hållbar region där människor växer och där företag, föreningar och 
organisationer etablerar sig och utvecklas. Nära samverkan mellan länets alla aktörer har gett länet 
en unik konkurrenskraft och en stark koppling mellan stad och land”  
 
I förslaget till trafikförsörjningsprogram konstateras att Kalmar län är i stort behov av bättre 
infrastruktur både på väg och järnväg för att snabbt kunna nå de angränsande länens tillväxtmotorer, 
de tre storstadsregionerna Malmö, Göteborg och Stockholm samt internationella flygplatser. System 
för infrastruktur tar lång tid att bygga upp och utveckla. Det behövs, enligt förslaget till 
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trafikförsörjningsprogram, gemensamma målbilder och uthållighet över tid för att föra dessa frågor 
framåt, frågor som är fundamentala för en hållbar regional utveckling. Precis som Region Kalmar län 
konstaterar, är Trafikförsörjningsprogrammet länets viktigaste styrmedel för kollektivtrafikens och 
därmed regionens utveckling. Kansli- och utvecklingsenheten har full förståelse för att Region 
Kalmar län liksom många andra påverkas av utmanande ekonomiska förutsättningar till följd av 
omvärldsläget. Vi vill dock poängtera att infrastruktur och kollektivtrafik behöver planeras på ett sätt 
som medger utveckling och tillväxt för hela länet, inte endast befintlig regional tillväxtmotor. 
Nackdelen med att exempelvis turtätheten i stor omfattning styrs av befintliga resenärer, är att 
befintlig tillväxtmotor ökar sin tillväxt på bekostnad av andra orter i länet, vilket också skett historiskt. 
Bristen på väl utbyggd infrastruktur och tillgänglig kollektivtrafik kan mycket väl vara orsaken till att 
resenärer väljer att avstå från att söka arbete på annan ort och arbetspendla med kollektivtrafik. 
Oskarshamns kommun har en stark industri som flaggar för en stor utmaning när det gäller framtida 
behov av kompetensförsörjning. Vi har därför ett mycket starkt incitament att arbeta med frågor som 
gynnar människors möjlighet att bo i en annan kommun och arbeta i Oskarshamns kommun. 
 
Inpendling till Oskarshamns kommun sker företrädelsevis från de närliggande kommunerna Högsby 
och Mönsterås. Från Kalmar och Västervik sker också inpendling men i lägre omfattning. Den lite 
mer långväga inpendlingen är sårbar för en kommun som Oskarshamn då restiden ligger i den övre 
gränsen för vad människor kan tänka sig när det gäller arbetspendling. Om dessa människor 
konkurrerar vårt näringsliv med arbetsgivare i Karlskrona/Växjö och Linköping/Norrköping. I 
Oskarshamns kommun har vi därför mycket att vinna på ett system med BRT. Detta system bygger 
emellertid på att samtliga kommuner längs sträckan Karlskrona-Norrköping har samma intresse och 
vilja att verka för den stödjande infrastruktur som krävs. Såvitt vi förstår, varierar förutsättningarna i 
de olika kommunerna. Vi ser gärna att Region Kalmar län (i samverkan med intilliggande regioner) 
gör en gemensam uppsamling av frågan och stakar ut vägen framåt när det gäller just BRT längs 
hela sträckan. 
 
En aspekt som inte alls tagits upp i trafikförsörjningsprogrammet är kollektivtrafikens roll som 
samhällsviktig aktör vid en eventuell kris eller vid höjd beredskap. På sidan 20 står det att ” I 
regeringens proposition om infrastruktur för framtiden beskrivs transportsystemet som en del av 
samhällsstrukturen som lägger grunden för tillgängligheten till bland annat jobb och bostäder. 
Kopplingar görs vidare till såväl klimatmål som krisberedskap och totalförsvar.” Kansli och 
utvecklingsenheten anser att det är viktigt att planera för kollektivtrafikens samhällsfunktion och 
upprätthållande av en god beredskap. Viktiga aspekter att belysa är exempelvis tillgång till fordon, 
val av bränsle och bränsledepåer. I allt större omfattning riktas nu fokus på att samhället behöver 
vara rustat för kris och höjd beredskap. I denna kontext anser vi att trafikförsörjningsprogrammet 
behöver adressera frågan i lämplig omfattning. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Tillgänglighet till kollektivtrafik för resor till och från arbete, studier och fritidsaktiviteter är en 
avgörande förutsättning för Oskarshamns kommuns barn och unga för att de ska kunna skapa sig 
en framtid i kommunen. Beslutet förväntas därmed medföra positiva konsekvenser för barn och 
unga. Eftersom barn och unga men även kvinnor och familjer utan egen bil i större utsträckning än 
övriga reser med kollektivtrafik, förväntas beslutet i någon mån bidra till eller åtminstone ha bäring 
på en långsiktigt hållbar utveckling av Oskarshamns kommun ur samtliga tre dimensioner (social, 
miljömässig och ekonomisk hållbarhet). 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att yttrandet från kansli- och 
utvecklingsenheten godkänns och överlämnas till Region Kalmar län som Oskarshamns kommuns 
yttrande över Trafikförsörjningsprogram för Kalmar län, period 2025-2033.  
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Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-04-10, kansli- och utvecklingsenheten 
Remiss- Trafikförsörjningsprogram för Kalmar län 2025-2033  
KSAU 2024-04-16 

Skickas till 

För kännedom 
Bildningsförvaltningen 

För åtgärd: 
Region Kalmar län  
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§ 115  Dnr KS 2024/000108-2 

Yttrande över Handlingsprogram 
transportinfrastrukturen i Kalmar län 2024-2029 

Kommunstyrelsens beslut 
Kansli- och utvecklingsenhetens yttrande godkänns och översänds som Oskarshamns kommuns 
yttrande till Region Kalmar län över handlingsprogram för transportinfrastrukturen i Kalmar län 2024-
2029. 

Ärendet 
Föreliggande tjänsteutlåtande utgör kansli- och utvecklingsenhetens yttrande över Region Kalmar 
läns förslag till reviderat handlingsprogram för transportinfrastrukturen i länet för tidsintervallet 2024-
2029. Handlingsprogrammet sätter ramarna för den Regionala transportplanen för åren 2026-2037 
som kommer att tas fram härnäst. Region Kalmar län har valt att göra en mindre revidering av 
dokumentet i syfte att rensa bort genomförda aktiviteter och justera skrivningar utefter dagens 
förhållanden. Inga nya infrastrukturobjekt har lyfts in i dokumentet. Yttrandet ska sändas till Region 
Kalmar län senast den 17 maj 2024. 

Bakgrund 
I den regionala utvecklingsstrategin för Kalmar län (RUS) pekas fyra utvecklingsområden ut som 
prioriterade i arbetet med att nå den övergripande målbilden Klimat att växa i, tabell 1. För vart och 
ett av de fyra utvecklingsområdena har viktiga strategier lagts fast. För respektive strategi ska sedan 
handlingsprogram tas fram, varav Handlingsprogram transportinfrastruktur Kalmar län berör de 
strategier som är fastlagda inom utvecklingsområde 3, Hållbar samhällsplanering. Detta 
utvecklingsområde omfattar transportinfrastruktur, kommunikationer, mobilitet och digitalisering. 
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Tabell 1. Sammanfattning av utvecklingsområden och mål i Regional Utvecklingsstrategi Kalmar län 
för 2030. 

 
 
I Trafikverkets förslag till handlingsprogram har utvecklingsområdet Hållbar samhällsplanering brutits 
ner och detaljerade målbilder har tagits fram utifrån de olika transportslagen och deras specifika 
förutsättningar.  
 

Yttrande från kansli- och utvecklingsenheten 
Kansli- och utvecklingsenheten ser positivt på att målbilder tagits fram i syfte att öka samarbetet 
mellan region och kommuner samt mellan regioner. Att det finns en samsyn kring hur 
samhällsbyggnaden ska ske och samverka är avgörande för att tillskapa den långsiktiga och 
hållbara utveckling vi vill. Att samarbetet också avser godstransporter och hamnar ser vi som mycket 
positivt, då hamnars möjlighet till utveckling sker i symbios med den landbaserade infrastrukturen.  
 
I Oskarshamns kommun tar vi nu fram ett planprogram för en helt ny stadsdel som kommer att 
medföra att staden växer västerut. Inom den nya stadsdelen kommer det finnas närhet till E22 och 
så småningom den nya dragningen av riksväg 37/47. I Oskarshamns kommun är vi positiva till BRT 
som ett alternativ till järnväg i vår del av länet. Vi inser dock att en fullt utbyggd infrastruktur för BRT 
förutsätter en omfattande samverkan mellan berörda kommuner, samt att förutsättningarna för BRT 
varierar stort inom länet. Detta kan innebära en betydande risk för infrastrukturens genomförande, 
vilket vi anser behöver adresseras.  
 
Kansli- och utvecklingsenheten noterar att handlingsprogrammet även fortsättningsvis lyfter fram 
riksväg 37/47 Bockara – Oskarshamn i regional transportplan samt E22 Nygård – Gladhammar i 
nationell plan, vilket vi ser som både positivt och nödvändigt för den fortsatta utvecklingen i den 
mellersta delen av regionen. Att dessa sträckor genomförs enlig regional och nationell plan är 

Utvecklingsområde Mål 

1. Delaktighet Hög delaktighet och upplevd trygghet i hela länet 

 Hög självskattad hälsa i hela länet 

2. God miljö för barn och unga Alla elever i länet slutför gymnasieexamen inom 4 år och 
har möjlighet till vidare studier och arbete 

 Alla barn och unga har möjlighet till god hälsa och sunda 
levnadsvanor 

3. Hållbar samhällsplanering  Region Kalmar län är en fossilbränslefri region 

 Samhällsplaneringen är klimatanpassad och robust samt 
erbjuder trygga, tillgängliga och gröna miljöer för alla 

 Alla i länet har tillgång till väl utvecklad fysisk och digital 
infrastruktur 

4. Stärkt konkurrenskraft Länet har utvecklat digitala och hållbara lösningar för en 
global marknad 

 God tillgång till välutbildad arbetskraft 

 Ökat antal företag inom kunskapsintensiv tjänstesektor 
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avgörande för kommunens industri och dess möjlighet att kompetensförsörja sina verksamheter på 
sikt. 
 
När det gäller väginfrastrukturen generellt, anser kansli- och utvecklingsenheten att vi gemensamt 
behöver titta på hela-resan-perspektivet och samverka för att bygga bort eller åtgärda de brister som 
finns. Precis som föreslås i handlingsprogrammet, anser vi att näringslivet och inte minst hamnarna 
har en oerhört viktig roll när det gäller att identifiera brister och föreslå åtgärder. I Oskarshamn har vi 
stort fokus på godstransporter, och vikten av att godset anländer i tid är avgörande för flera av våra 
industrier. Det behöver vara tydligt vilken part som samlar alla de röster som gemensamt blir länets 
röst vid olika påverkansåtgärder.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
 
Detta yttrande förväntas innebära positiva konsekvenser för barn och unga, och deras möjlighet att 
röra sig kollektivt inom länet i olika ändamål. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-04-11, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att kansli- och 
utvecklingsenhetens yttrande godkänns och översänds som Oskarshamns kommuns yttrande till 
Region Kalmar län över Handlingsprogram transportinfrastruktur i Kalmar län 2024-2029. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-04-16, § 79, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 

Skickas till 

För åtgärd: 
Region Kalmar län 
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§ 116  Dnr KS 2024/000210-4 

Yttrande över Tekniska verken i Linköping AB:s 
vindkraftsprojekt Kleven i Hultsfreds kommun. 

Kommunstyrelsens beslut 
Kansli- och utvecklingsenhetens yttrande över Tekniska verken i Linköping Vind AB:s 
vindkraftsprojekt Kleven i Hultsfreds kommun godkänns, och skickas till Tekniska verken i Linköping 
Vind AB som Oskarshamns kommuns yttrande. 

Ärendet 

Bakgrund 
Tekniska verken i Linköping Vind AB (bolaget) är ett företag som projekterar, bygger och förvaltar 
vindparker. Bolaget ägs av det kommunala energibolaget Tekniska verken i Linköping AB som i sin 
tur ägs av Linköpings kommun. Bolaget undersöker nu möjligheterna att bygga en vindkraftspark 
(vindkraftsprojekt Kleven), med upp till 5 vindkraftverk öster om Hultsfred i Hultsfreds kommun. 
Vindkraftverken kommer att ha en maximal höjd av 240 meter. Vindkraftsprojektet är lokaliserat ca 3 
km från gränsen till Oskarshamns kommun, nära Fagerhult, Skinshult och Mellingerum. Området 
sträcker sig över en yta som är cirka 100 hektar stort.  
 
Bolaget kommer att söka tillstånd på fasta vindkraftverksplaceringar med koordinater och flyttmån 
men önskar samråda kring möjliga vindkraftsverksplaceringar inom hela ytan, detta för att kunna dra 
nytta av den information som kommer in under samrådet.  
 

Kansli- och utvecklingsenhetens yttrande 
Bostadsbebyggelse i Oskarshamns kommun som är närmast den planerade vindkraftsparken 
Kleven, är den i Fagerhult, Skinshult och Mellingerum med flera byar. Utifrån samrådshandlingens 
beskrivning bedöms verken inte hamna närmare än 3,5 km från de fastigheter som ligger i 
Oskarshamns kommun. Transporter med delar till vindkraftsverken kan eventuellt ske på befintligt 
vägnät genom Oskarshamns kommun. Kansli- och utvecklingsenheten har inget att erinra mot 
bolagets planer men önskar att samråd kring verkens slutliga placering görs med fastighetsägare 
närmast kommungränsen, samt att påverkan på vägnäten i samband med anläggningsarbeten 
tydliggörs i samrådet.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte få negativa konsekvenser av betydelse för barn och unga i Oskarshamns 
kommun. 

 
Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-03-27, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att kansli- och 
utvecklingsenhetens yttrande över Tekniska verken i Linköping Vind AB:s vindkraftsprojekt Kleven i 
Hultsfreds kommun godkänns och översänds till Tekniska verken i Linköping Vind AB som 
Oskarshamns kommuns yttrande. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-04-16, § 80, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  
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Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  
 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-03-27, kansli- och utvecklingsenheten  
Handlingar från tekniska verken i Linköping vind AB 

Skickas till 
Tekniska verken i Linköping vind AB 

För kännedom: 
Chef gata-park 
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§ 117  Dnr KS 2023/000559-3 

Svar på motion nr 6/23 - Undersökning av ekonomiska 
vinster med att lämna Kretslopp Sydost 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Motion nr 6/23 avslås med hänvisning till yttrandet från kansli- och utvecklingsenheten, 2024-03-20. 

Reservation  
Karl-Erik Gustavsson (L) reserverar sig till förmån för eget yrkande.  

Ärendet 
Pontus Welin och Johanna Wyckman (Liberalerna) har lämnat in motion 6/23, Undersökning av 
ekonomiska vinsterna med att lämna kretslopp sydost. Motionärerna önskar att Oskarshamns 
kommun ska undersöka de ekonomiska vinsterna med att lämna kretslopp sydost. Detta för att se 
om det finns möjlighet för kommunen att hitta bättre och mer kostnadseffektiva lösningar för 
avfallshantering och återvinning. 
 

- Kansli- och utvecklingsenheten föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen med 
hänvisning till nedan yttrande. 

Yttrande från utvecklingsenheten 
Kommunerna är huvudmän för den kommunala renhållningen men löser uppgiften på många olika 
sätt, vilket gör rättvisande jämförelser kommuner emellan svåra. Geografiska förutsättningar, 
insamlingssystem, avfallsanläggningar och taxor och avgifter ser mycket olika ut på olika platser.  
Att göra en fullständig analys av olika alternativ för att sköta den kommunala 
renhållningsskyldigheten (enligt 15 kap. 20 a § miljöbalken) är ett stort arbete och skulle kräva att 
mycket resurser, internt såväl som med hjälp av externa aktörer.   
Den utredning som ligger till grund för detta yttrande visar att det i dagsläget inte bör prioriteras att 
göra en sådan undersökning.  
Motionen avslås utifrån följande tre punkter: 
 

1. Tidigare utredning inför anslutning till Kretslopp sydost 
2. Förutsättningar framåt 
3. Kundnöjdhet 

1. Tidigare utredning 
Då Oskarshamns kommun anslöt sig till det som idag heter Kretslopp Sydost år 2013 var det några 
faktorer som vägde tungt i den utredning som föregick beslutet: 
 

• Oskarshamns kommun stod inför behov av stora och kostsamma investeringar i bland 
annat anläggningar och kärl, detta förväntades i förlängningen medföra höjda taxor och 
avgifter för kommuninvånarna. 

• Svårigheter med kompetensförsörjning 
• Nya lagkrav, då gällande insamling av matavfall 
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Den kommunala renhållningsavdelning som fanns innan övergången till Kretslopp sydost bestod av 
ca 23 personer, med bland annat avdelningschef, ingenjörer, arbetsledare, chaufförer, maskinförare, 
transportledare och administratör. Vid övergången övergick personalen till stor del till den centrala 
organisationen för Kretslopp Sydost.  
 
Inför övergången till Kretslopp Sydost gjordes en genomgång av förväntade taxor för 
kommuninvånarna och det kunde konstateras att en övergång skulle innebära något högre taxor, 
men fortfarande bli billigare för invånarna än om kommunen fortsatte driften med de stora 
investeringar som skulle krävas. 

2. Förutsättningar framåt 
Kommunernas ansvar för avfallshantering fortsätter att förändras i relativt snabb takt, för att möta 
skärpta krav på insamling och återvinning. Detta ställer krav på utföraren att ha spetskompetens 
inom området samt göra löpande investeringar i utveckling av exempelvis anläggningar, fordon och 
kärl, vilket kan vara stora utmaningar för mindre kommuner. 
Den 1 januari 2024 tar kommunerna över ansvaret för insamling av hushållens förpackningsavfall, 
från producenterna. Insamlingen ska ske genom fastighetsnära insamling eller lättillgängliga 
insamlingsplatser.  
 
2023 genomförde Kretslopp Sydost, utifrån att möta det nya lagkravet från år 2027, en utredning i 
syfte att rekommendera ett insamlingssystem för den kommande insamlingen av förpackningar från 
småhus.  Utredningen belyser tre alternativ; två stycken fyrfackskärl, fyra stycken tvåfackskärl samt 
optisk sortering med separata kärl för matavfall och glasförpackningar. I analysen har man tagit 
ställning till för- och nackdelar med hänsyn till insamlingsresultat, miljö, service, arbetsmiljö, tekniska 
begränsningar, ekonomi och andra kommuners erfarenhet. I utredningen ingår även översiktliga 
kostnadsberäkningar för de olika alternativen.  
Utifrån utredningen föreslår Kretslopp Sydost att insamlingen av avfall ska göras i fyrfackskärl som 
huvudsystem för villor och fritidshus i förbundets åtta medlemskommuner.  
Fyrfackssystemet är ett av de minst kostsamma alternativen med en beräknad årskostnad på ca 100 
Mkr/år vid fullt utbyggt system. Den del av årskostnaden som avser förpackningar ska täckas av 
ersättning från producenterna. Inledningsvis, innan systemet är fullt utbyggt, är det dock inte säkert 
att ersättningen ger full kostnadstäckning.  
Investeringsbehovet avseende nya kärl samt projektledning, administration, kommunikation etc. i 
samband med införande har beräknats till ca 370 Mkr. 
 
Vidare ska kommuner från den 1 januari 2026 ordna separat insamling av förpackningar på torg och 
i parker samt andra populära platser.   
 
Slutligen, den 1 januari 2027 ska kommuner ordna fastighetsnära insamling av förpackningar från 
hushåll och från verksamheter som är samlokaliserade med hushåll och som anmält att de vill ha 
kommunal insamling. Kommuner ska också ordna insamling av skrymmande förpackningar vid 
lättillgängliga insamlingsplatser.   

3. Hög kundnöjdhet 
Kundnöjdheten hos kommuninvånarna inom Kretslopp Sydosts förbundsområde är god, den senast 
genomförda kundnöjdhetsundersökningen visar att: 

• 85 procent av användarna är nöjda med hanteringen av kommunalt avfall 
• 93 procent av användarna tycker att det är enkelt att lämna kommunalt avfall 
• 84 procent av användarna tycker att det är enkelt att förebygga avfall och återbruka 

produkter. 
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Även i Oskarshamns kommun är kundnöjdheten hög, SCB:s medborgarundersökning 2023 visar att 
94,5 procent av de svarande är positiva till hur hämtningen av hushållsavfall fungerar.  
Dessa siffror tyder på att kommuninvånarna i Oskarshamn upplever att servicen som erhålls för de 
taxor och avgifter som man betalar är god. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Ärendet bedöms inte ha några direkta konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-03-20, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att motion nr 6/23 
avslås med hänvisning till yttrandet från kansli- och utvecklingsenheten. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-04-16, § 81, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Karl-Erik Gustavsson (L) yrkar bifall till motionen.  
 
Ordföranden meddelar att det finns två förslag till beslut, förslaget från arbetsutskottet och yrkandet 
från Karl- Erik Gustavsson (L) och att dessa ska prövas mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
detta.  
 
Efter avslutat propositionsförfarande finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
förslaget från arbetsutskottet och avslå yrkandet från Karl-Erik Gustavsson (L).  

Beslutsunderlag 
Motion nr 6/23 
Utredning gällande medlemskap i KSRR 
KSAU 2024-04-16, § 81 
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§ 118  Dnr KS 2023/000620-5 

Svar på motion nr 9/23- Implementera nya rutiner för 
att granska bidragsbrott och säkerställa korrekt 
fördelning av bidrag i Oskarshamns kommun 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet hänskjuts till kommunstyrelsens sammanträde i juni 2024.  
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§ 119  Dnr KS 2023/000805-4 

Svar på motion nr 14/23 - Angående sökande av 
statsbidrag för brottsförebyggande åtgärder i 
Oskarshamn kommun 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige 
Motion nr 14/23 besvaras med hänvisning till yttrandet från brottsförebyggande rådets kansli.  

Ärendet 
Motion nr 14/23 föreslår ett övergripande beslut om att Oskarshamn kommun aktivt ska söka de 
riktade statsbidrag för brottsförebyggande åtgärder som är kopplade till kommuners lagstadgade 
ansvar för brottsförebyggande arbete. Syftet är att stärka det lokala arbetet och främja utvecklingen 
av strategier som bygger på evidens och kunskap inom området. Motionen föreslår följande 
beslutspunkter: 
 

- Formellt beslut om att Oskarshamn kommuns ska söka de riktade statsbidragen 
- Att instruera relevanta myndigheter och tjänstepersoner inom kommunen att aktivt delta i 

arbetet med att förbereda och ansöka om statsbidragen 
- Att verka för att utveckla en omfattande och kvalitativ åtgärdsplan 

Yttrande från brottsförebyggande rådets kansli  
Med anledning av lagen Kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete fördelar nationella Brå 
(brottsförebyggande rådet) ekonomiskt stöd till kommuner för lokalt brottsförebyggande arbete. 
Syftet med stödet är att stärka och främja utvecklingen av kunskapsbaserade brottsförebyggande 
åtgärder. En kommun kan söka stödet för att exempelvis öka förståelsen, förmågan och viljan att 
arbeta kunskapsbaserat och brottsförebyggande. Det kan handla om att öka kunskapen om 
exempelvis den nya lagen, brottsförebyggande arbete eller verkningsfulla metoder. Det kan också 
handla om utbildningsinsatser, att etablera nätverk och erfarenhetsutbyten, genomföra studiebesök, 
förstudier om kommunens personella förutsättningar, implementera nya metoder, utvärdera eller 
utveckla pågående arbete med mera. 
 
Vid ansökan ska kommunen kunna visa att det finns behov av åtgärden i förhållande till de 
brottsproblem som kommunen har, utifrån ett kunskapsbaserat och kvalitativt underlag. Stöd beviljas 
inte för åtgärder som kommunen är ålagda att arbeta med enligt lagen om kommuners ansvar för 
brottsförebyggande arbete. 
 
Ansökningsperioden 2024 öppnar upp under sommaren. 
 
Enligt lagen om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete (Lag 2023:196 om kommuners 
ansvar för brottsförebyggande arbete) ska kommunerna kartlägga brottsligheten inom sitt 
geografiska område och ta fram en lägesbild. Utifrån lägesbilden ska kommunerna sedan ta 
ställning till behovet av åtgärder och besluta om en åtgärdsplan. Kommunerna ska också ta visst 
ansvar för samordningen av det lokala brottsförebyggande arbetet och inrätta en 
samordningsfunktion.  
 
Oskarshamn kommun arbetar i samverkan med polis och andra aktörer med en lägesbild och analys 
av den lokala problembilden utifrån lagstiftningens krav. Under våren kommer ett förslag till 
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prioriteringar och åtgärdsplan att processas i lokala BRÅ (brottsförebyggande rådet) inför beslut i 
kommunstyrelsen.  
 
Genom en upphandlingsprocess har rådets kansli (ungdomsenheten) upphandlat en tjänst som ska 
bistå i arbetet med att söka statsbidrag för åtgärder som ligger utanför kommunens ordinarie 
uppdrag. 
 
En förutsättning för att erhålla det riktade statsbidraget är kopplingen mellan åtgärder och den lokala 
problembilden samt att åtgärderna i sig inte faller inom ramen för lagstiftningens krav på kommunen. 
Kravet gör ett generellt beslut om att söka stödet, utan förankring i en aktuell lägesbild och 
åtgärdsplan, verkningslöst. 
 
Utifrån lagstiftningen om kommuners brottsförebyggande ansvar, den lokala organisationen för det 
brottsförebyggande arbetet och interna samverkansöverenskommelser, deltar nyckelverksamheter i 
den kommunala organisationen i det lokala brottsförebyggande arbetet. De är således involverade i 
framtagande av lägesbild, analysarbete och förankring i förslag till åtgärder och finansiering av 
dessa. Det pågår även ett arbete för att förtydliga organiseringen av det brottsförebyggande arbetet 
och hur arbetet kan kopplas till kommunens budgetprocess. 
 
Framtagande av en kvalitativ åtgärdsplan med stöd i en lokal lägesbild och analys åligger 
kommunen enligt lag om kommuners brottsförebyggande arbete (Lag 2023:196 om kommuners 
ansvar för brottsförebyggande arbete) 
 
Utifrån vad som framkommit i handläggningen föreslås att kommunstyrelsen avstyrker 
motionsställarens förslag.   
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte innebära några tydliga konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-04-11, från chefen för ungdomsenheten och kommundirektören föreslås 
att motion nr 14/23 besvaras med hänvisning till yttrandet från brottsförebyggande rådets kansli. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-04-16, § 71, beslut enligt förslaget från chefen för 
ungdomsenheten och kommundirektören.  

Dagens sammanträde 
Leif Axelsson (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  
 
Leif Axelsson (SD) vill ha en protokollsanteckning i ärendet. Ordföranden godkänner detta.  

Protokollsanteckning från Leif Axelsson (SD) 
”Det är viktigt för oss att väcka motioner i frågor som vi bedömer ska utredas och belysas.  När en 
motion har utretts kan vi också få svar på frågor eller få upp frågor för vidare diskussion och åtgärd. 
I denna motion så vill vi tacka brottsförebyggande rådets kansli för ett mycket bra svar. Det framgår 
att de verkligen lagt ner ett stort arbete i sitt svarsyttrande med mycket fakta. Vi anser också att 
brottsförebyggande rådets kansli’s svar på motionen går i linje med vad Sverigedemokraterna ville 
åstadkomma med motionen. 
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Vi nöjer oss därför med svaret och ställer oss bakom arbetsutskottets förslag; att motion 14/23 
besvaras med hänvisning till yttrandet från brottsförebyggande rådets kansli.” 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, BRÅ-kansli, 2023-04-10  
KSAU 2024-04-16, § 71 
Motion nr 14/23 
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§ 120  Dnr KS 2023/001148-4 

Svar på motion nr 28/23 - Om att upptäcka, bemöta 
och hjälpa barn och unga som är utsatta för våld och 
övergrepp 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Motion nr 28/23 besvaras med hänvisning till yttrandet från bildningsnämnden 2024-03-25, § 29.  

Ärendet 
Leif Axelsson (SD) föreslår i motion nr 28/23 att stärka verktygen för pedagoger inom förskola och 
skola för att kunna upptäcka och agera vid eventuella tecken på att barn är utsatta för våld eller 
övergrepp. Syftet med förslaget är att: 
 
- Pedagogerna ska bli ännu bättre på att uppmärksamma och stödja barn som är utsatta för  
våld eller andra typer av övergrepp. 
 
- Kommunen ska agera proaktivt för att säkerställa trygghet och välmående för de allra yngsta  
kommuninvånarna. 
 
- Gynna individer och samhället som helhet genom att skapa en säkrare och mer stöttande  
miljö för barn att växa upp i. 
 
Motionären föreslår kommunfullmäktige att besluta: 
 
- Att kommunen undersöker vilka olika utbildningar det finns inom området ”att upptäcka,  
bemöta och hjälpa barn och unga som är utsatta för våld och övergrepp” samt hur dessa  
utbildningar ska kunna genomföras och implementeras i rutiner och riktlinjer. 
 
- Att samtliga anställda och vikarier på kommunens förskolor ska genomgå utbildningar för att  
tidigt upptäcka, bemöta och hjälpa barn och unga som är utsatta för våld och övergrepp. 
 
- Att samtliga anställda och vikarier på kommunens skolor ska genomgå utbildningar för att  
tidigt upptäcka, bemöta och hjälpa barn och unga som är utsatta för våld och övergrepp. 
 
Bildningsnämnden har yttrat sig över motionen och beslutade 2024-03-25, § 29, enligt följande:  
 
- Bildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar detta till 

kommunstyrelsen som bildningsnämndens yttrande över motion 28/23.  
- Bildningsnämnden föreslår att kommunfullmäktige besvarar motionen med hänvisning till 

bildningsnämndens yttrande. 
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Yttrande från bildningsnämnden, 2024-03-25, § 29  

Antalet orosanmälningar ökar  
Antalet orosanmälningar till socialtjänsten avseende barn och unga ökar i Sverige och år 2021 
berördes var tionde barn i landet av en orosanmälan. Också antalet anmälningar per barn ökar.  
 
Många anmälningar handlar fortsatt om våld i nära relationer, medan brottsliga handlingar och 
kränkningar via sociala medier är aktualiseringsorsaker som ökar. 
 
Liknande trender har noterats i Oskarshamns kommun, vilket också lyfts fram i motionen - antalet 
anmälningar ökar och socialtjänstens utredningsenhet har noterat att det görs fler anmälningar på 
samma barn i större utsträckning nu jämfört med tidigare.  
 
Våld inom familjen är, enligt socialförvaltningens statistik, den vanligaste aktualiseringsorsaken inom 
vår kommun. Följande aktualiseringsorsaker är dem som ökade mest inom kommunen under år 
2023: 
 
- Bristande omsorg 
- Vanvård, fysisk eller psykisk (ej våld) 
- Brott, barn och ungdomar 
- Socialt nedbrytande beteendeproblem, barn och ungdomar 
 
Även om anmälningsskyldiga anmäler i högre utsträckning uttrycker Socialstyrelsen att det också  
verkar finnas en underrapportering avseende brist i föräldrars omsorgsförmåga från verksamheter  
som bland annat jobbar med de yngsta barnen, däribland förskolan.  
 
Socialtjänsten i Oskarshamns kommun har inte framfört någon kritik gällande underrapportering eller  
att anmälningar skulle komma in för sent från förskolan eller skolan inom kommunen. 
 
Orsaker till det ökade antalet orosanmälningar Det ökade anmälningsantalet visar att fler vuxna 
uppmärksammar barn i utsatthet. Det kan exempelvis bero på att frågan har fått uppmärksamhet i 
samband med att Barnkonventionen blev lag år 2020, utvecklingen av digitala e-tjänster som gör det 
lättare att anmäla, men också att enskilda fall med barn som farit illa har fått stor medial 
uppmärksamhet de senaste åren. Även inom bildningsförvaltningen pågår ett aktivt arbete med 
fokus på anmälningsplikten, vilket också kan ha påverkat anmälningsbenägenheten.  
 
Samtidigt kan det ökade antalet anmälningar per barn tyda på att barn och familjer inte får det stöd 
de behöver - att det krävs flera anmälningar innan åtgärder vidtas vilket också medför risk för att 
barnets situation hinner bli allt mer komplex. 
 

Hur kommunen arbetar idag  
Personal inom skola och förskola är skyldiga enligt 14 kapitlet 1 § socialtjänstlagen att anmäla till 
socialtjänsten om det råder misstanke att ett barn far illa eller riskerar att fara illa. Rektor har också 
ett ansvar för att i tid identifiera och utreda vad barn och elever är i behov av för stöd. Utifrån detta 
pågår ett ständigt arbete med frågan i form av introduktion och utbildningsinsatser för medarbetare, 
tvärprofessionell samverkan med exempelvis socialförvaltningen och barnhälsovården, upprättande 
och spridning av styrdokument och informationsmaterial och direkta insatser till berörda. Nedan 
följer exempel på detta. 
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• Utbildning och insatser 
 - Information om anmälningsplikten (anställda, vikarier och studenter)  
- Hedersrelaterat våld och förtryck (hösten 2023) 
 - Råd och Stöd från socialtjänsten besöker arbetsplatsträffar och informerar om indikatorer gällande 
barn som far illa och hur anmälan till socialtjänsten går till 
- Metodutveckling kring sexuella övergrepp kurs 7,5 HP (högskolepoäng) (våld i nära relation) - 
Specifika utbildningsdagar riktade till elevhälsa, exempelvis via Barnafrid  
- TMO – utbildning i traumamedveten omsorg  
- Anmälningsplikten har varit ett fokusområde de senaste två åren och ledningsgrupper har gått 
igenom lagstiftning på området samt spridit informationsmaterial 
 - Hälsosamtal med elever i förskoleklass, årskurs 2, 4 och 7, samt gymnasiet tar upp med elever 
hur de har det hemma  
- Rektor ansvarar för att kartlägga och utreda så att adekvata insatser sätts in utifrån barn och 
elevers behov  
- EST – effektiv samverkan för trygghet mellan kommun, polis och andra aktörer 
 - SSPF – samverkan mellan socialtjänst, skola, polis och fritid (individnivå) 
 
•  Samverkan  
- Samverkansgrupp mellan bildningsförvaltningen, socialförvaltningen och barnhälsovården på såväl 
ledningsnivå som på verksamhetsnivå (förskola, grundskola, anpassad grundskola, gymnasieskola 
och anpassad gymnasieskola)  
- Oskarshamns kommuns lokala brottsförebyggande råd - arena för samverkan mellan kommunen, 
Polismyndigheten och andra aktörer för ett tryggare Oskarshamn  
- Samordnad grupp ”Barn och Unga”, samt samverkansgrupp ”Barn och Unga”, där region, 
socialförvaltning och utbildningsförvaltning ingår. 
 
• Styrande och stödjande dokument  

- Rutin ”Lagstadgad anmälningsskyldighet när barn far illa”, se bilaga 1  
- Styrdokument ”Samverkansformer mellan socialförvaltningen och bildningsförvaltningen”  
- Handböcker för verksamhetsförlagd utbildning (VFU) Innehåller checklista med krav på att 
studenten ska informeras om anmälningsplikt.  
- Socialstyrelsen ”Till dig som är skyldig att anmäla oro för barn – information för dig som är 
anmälningsskyldig enligt 14 kap. 1 § socialtjänstlagen”  
- Handbok från Socialstyrelsen ”Anmäla oro för barn – stöd för anmälningsskyldiga och andra 
anmälare”  
- Mottagningens checklista vid anmälan. 
 

Förvaltningens bedömning  
Motionären har fångat upp ett behov och en viktig fråga då orosanmälningarna till socialtjänsten ökar 
och våld inom familjen fortsatt är den vanligaste aktualitetsorsaken hos socialtjänsten. Motionären 
fokuserar också på förskolans betydelse i arbetet med att tidigt uppmärksamma barn som far illa i 
hemmet, vilket också är ett nationellt utvecklingsområde som, efter kartläggning, ringats in av 
Socialstyrelsen. 
 
Oskarshamns kommun följer de nationella trenderna gällande orosanmälningar vilket tyder på att 
utmaningarna i kommunen inte avviker från resten av landet. Personalens kunskap är central för att 
upptäcka barn som är utsatta för våld och/eller andra typer av övergrepp. Samtidigt framgår det av 
såväl Socialstyrelsens kartläggning som av statistik från kommunens socialtjänst att flera av de 
aktualiseringsorsaker som ökar handlar om barnens eget beteende i form av brottsliga handlingar, 
socialt nedbrytande beteende samt kränkningar på sociala medier. För att möta de nya 
utmaningarna gällande barn och ungas behov av stöd krävs ett brett spektrum av kunskap och 
insatser från förskolan och skolan, såsom tidiga insatser, särskilt stöd och tvärprofessionell 
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samverkan, men också insatser från andra aktörer. Att antalet anmälningar för samma barn ökar 
indikerar att anmälningspliktiga tar sitt ansvar.  
 
Det ökade antalet orosanmälningar är också en positiv trend som tyder på en ökad 
anmälningsbenägenhet, vilket är ett resultat av den spridning av information och kunskap som görs 
till anmälningspliktiga på såväl nationell som lokal nivå.  
 
Bildningsförvaltningen anser att utbildning inom området är en viktig åtgärd för att arbeta med att 
uppmärksamma barn och unga som är utsatta för våld och/eller andra former av övergrepp. Det 
pågår ett arbete med utbildning till personal och bedömning görs att det finns goda kunskaper inom 
organisationen till följd av detta. Det finns dock alltid en utvecklingspotential – för närvarande finns 
exempelvis ett identifierat behov av tydligare och lättillgänglig information på intranätet Kompassen 
samt fortsatta dialoger på ledningsnivå. Förvaltningens bedömning är att all personal inte behöver få 
samma typ av utbildning, utan att det istället ska göras en löpande bedömning av utbildningsbehov 
utifrån det aktuella läget. Förvaltningen har i övrigt inga invändningar mot den utbildning som 
motionären föreslår (Barnafrid) och det är en utbildning som även socialtjänsten använder sig av och 
rekommenderar. 
 
Utöver utbildning, tidiga insatser och en tvärprofessionell samverkan har följande framgångsfaktorer 
identifierats på lokal nivå:  
- tillgänglig anmälningsblankett,  
- en mottagning inom socialtjänsten som skolans personal kan kontakta för vägledning, samt  
- att socialtjänsten kommer till verksamhetens arbetsplatser för information och möjlighet att besvara 
frågor.  
 
Detta är ett koncept som kommunen utgår ifrån i det pågående arbetet.  
 
Bildningsförvaltningen anser sammanfattningsvis att syftet med motionens förslag tillgodoses inom 
pågående arbete och föreslår utifrån detta att motionen ska besvaras. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Enligt BN 2024-03-25, § 29 
Bedömningen är att förslaget att besvara motionen inte innebär några negativa konsekvenser för 
barn och unga, utifrån att motionens förslag anses vara tillgodosett. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-04-24, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att motion nr 28/23 
besvaras med hänvisning till yttrandet från bildningsnämnden 2024-03-25, § 29.  

Dagens sammanträde 
Leif Axelsson (SD) yrkar bifall till förslaget från kansli- och utvecklingsenheten.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten, 2024-04-24 
BN 2024-03-25, § 29 
Motion nr 28/23  
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§ 121  Dnr KS 2024/000225-1 

Avsiktsförklaring för kommunal finansiering och 
regional medelsfördelning objekt riksväg 37/47 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige 
1. Avsiktsförklaring för kommunal finansiering och regional medelsfördelning gällande objekt 

riksväg 37/47 godkänns i enlighet med föreliggande förslag. 
2. Avsiktsförklaringen ska undertecknas av kommundirektören och kommunstyrelsens ordförande. 

Ärendet 
Mot bakgrund av risken att förlora genomförandet av ett viktigt vägobjekt i länet har Region Kalmar 
län och Oskarshamns kommun gemensamt tagit fram ett förslag på finansieringslösning för väg 
37/47 Oskarshamn-Bockara som är del i Regional transportplan.  
 
Föreliggande förslag till avsiktsförklaring är en del i finansieringslösningen och skrivs mellan Region 
Kalmar län och Oskarshamns kommun. I förlängningen kommer denna avsiktsförklaring leda till 
ytterligare ett medfinansieringsavtal mellan Oskarshamns kommun och Trafikverket för del i objektet 
rv 37/47. 
 
Avsiktsförklaring biläggs tjänsteutlåtandet inför kommunstyrelsens sammanträde.   

Tidigare avsiktsförklaring  
Tidigare avsiktsförklaring avseende objektet väg 37/47 Oskarshamn-Bockara är skrivet mellan 
Oskarshamns kommun och Trafikverket och är daterat 2022-02-10. I kommunfullmäktiges beslut, 
2022-03-14 § 4,  om avsiktsförklaring togs samtidigt beslut om medfinansiering av åtgärder enligt 
avsiktsförklaringen motsvarande 65 mkr. 

Väg E22 Målbäcken-Gladhammar, nationell plan 
Oskarshamns kommun arbetar parallellt med ett ärende om ett medfinansieringsavtal som avses 
tecknas med Trafikverket om totalt 50 Mkr, varav 40 Mkr kommunala medel, för E22 Nygård-
Målbäcken, ärende som behandlades av kommunstyrelsen 2024-02-27 § 39. 
 
I projektet E22 Målbäcken-Gladhammar planeras för investeringar i tillgänglighets- och 
trafiksäkerhetshöjande åtgärder. Projektet hanteras som ett så kallat mindre investeringsobjekt inom 
Trafikverkets verksamhet. Det innebär investeringar på under 100 Mkr.  Under 2023 tillkännagavs att 
projektet E22 Målbäcken-Gladhammar har planerad byggstart 2024, men enbart för tre av fyra 
etapper. Sträckan Nygård-Målbäcken inom projektet E22 Målbäcken-Gladhammar har under 
arbetets gång tillskapats betydande kostnadsökningar och etappen kan därmed inte längre drivas 
som ett mindre objekt och beskedet var att denna etapp inte kommer att genomföras. Sträckan om 9 
km behövde i stället hanteras som ett så kallat namngivet objekt, på grund av kostnader på över 100 
Mkr. Detta skulle innebära att objektet framöver behöver lyftas specifikt i den nationella 
transportplanen, en process som är tidskrävande och inte heller given för projektets genomförande. 
 
I dialog med Trafikverket har möjligheten lyfts att genom med- och/eller samfinansiering tillföra mer 
medel till objektets genomförande. Syftet med tillförande av medel är att täcka upp för de 
kostnadsökningar som ligger över 100 miljoner (beloppsgränsen för namngivet objekt). Tillförd 
finansiering bidrar med nya medel in i projektet och kan vara en lösning för att delsträckan Nygård-
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Målbäcken kan genomföras som tidigare planerat sammantaget med resterande delsträckor inom 
projektet. 
 
 
Väg 37/47, regional transportplan 
I regional transportplan är objektet väg 37/47 Oskarshamn-Bockara namngivet från år 2025. 
Objektet är i vägplaneskede och kommer leda till att en mittseparering anläggs för öka både 
tillgänglighet och trafiksäkerhet. Vägen är av stor regional nytta som del i ett av de starka stråken i 
länet med stora flöden av både person- och godstransporter. 
 
En avsiktsförklaring mellan Trafikverket och Oskarshamns kommun finns framtaget för delobjektet 
Södra infarten, som är en del av objektet väg 37/47 Oskarshamn-Bockara. Objektet har stor lokal 
nytta och erbjuder exploateringsmöjligheter för kommunen. Oskarshamns kommuns del avser till 
övervägande del en större cirkulationsplats med stor lokal nytta samt en del på nysträckningen 
mellan E22 trafikplats Oskarshamn Södra och väg 37/47. En lokaliseringsutredning gällande 
objektet väg 37/47 Oskarshamn-Bockara, som finansieras av Trafikverket och kommunen, 
genomfördes under 2022-2023 och avslutas under våren 2024. Utredningen bedöms landa i förslag 
på en korridor för nysträckning mellan E22 trafikplats Oskarshamn Södra och väg 37/47 och 
anslutning till befintlig infrastruktur. Under arbetet har nya planförslag lagts fram som minskar 
behovet av större kommunal infrastruktur och fokus ligger i stället på att stärka E22 och trafikplats 
södra i enlighet med bristanalyser som gjorts. Oskarshamns kommun förmodas därmed att få ett 
mindre ekonomiskt åtagande i kommande medfinansieringsavtal mellan Oskarshamns kommun och 
Trafikverket enligt initial planering. 
 
Ekonomiska förutsättningar 
Oskarshamns kommuns totala del i medfinansiering för statlig infrastruktur ska utgå från den 
beslutade avsiktsförklaringen mellan Oskarshamns kommun och Trafikverket och som mest för 
samtliga objekt motsvara de 65 Mkr som där avsatts. Medelsfördelningen i regional transportplan 
innefattar motsvarande summa som den faktiska kommunala investeringen, exklusive 
mervärdespengar.  
 
Vid framtagandet av ny Regional transportplan för år 2026-2037 har Region Kalmar län för avsikt att 
öka medelsfördelning till objektet väg 37/47 Oskarshamn-Bockara. Genom att öka 
medelsfördelningen till objektet som redan är namngivet i regional transportplan kan Oskarshamn 
del av medfinansiering till samma objekt minskas, vilket även är i linje med ny 
planeringsförutsättning då behovet av kommunal infrastruktur bedömts vara mindre. 
 
Kommunstyrelsens beslut om att gå in med 40 Mkr av egna medel och avsätta ytterligare 10 Mkr 
från det så kallade mervärdesavtalet till etappen E22 Nygård-Målbäcken minskar utrymmet för 
kommunal satsning på rv 37/47. Omfattningen kommer att regleras i ett nytt medfinansieringsavtal 
mellan Oskarshamns kommun och Trafikverket. 
 
Nu liggande avsiktsförklaring avser således att utifrån dessa förutsättningar begränsa kommunens 
åtagande till 65 Mkr. 
 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Satsningar på infrastruktur är långsiktiga och har betydelse för mobilitet för alla, även barn och unga 
och deras framtida förutsättningar till val av utbildning, bostadsort och arbete. Stora ekonomiska 
åtaganden påverkar kommunens ekonomi. Innehållet i, och utfallet av, denna avsiktsförklaring 
bedöms ändå inte ge några negativa konsekvenser för barn och unga. 
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Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-03-21, från kommundirektören föreslås att avsiktsförklaring för kommunal 
finansiering och regional medelsfördelning gällande objekt riksväg 37/47, i enlighet med föreliggande 
förslag i bilaga till tjänsteutlåtandet, godkänns. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-04-16, § 84, beslut enligt förslaget från 
kommundirektören med tillägget att avtalet ska undertecknas av kommunstyrelsens ordförande och 
kommundirektören.  

Dagens sammanträde 
Kommundirektör Henrik Andersson svarar på frågor i ärendet.  
 
Ordförande ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-03-22, kommundirektören 
Bilaga: Avsiktsförklaring för kommunal finansiering och regional medelsfördelning objekt riksväg 
37/47 (biläggs måndag) 
KSAU 2024-04-16, § 84 

Skickas till  
För åtgärd:  
Kommundirektören 
 
  



     
    PROTOKOLL Sida 49 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-04-30 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 122  Dnr KS 2024/000188-4 

Inriktning och handlingsplan för ökad IT 
säkerhetsförmåga Oskarshamn kommun 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Inriktningen ska vara att kommunens IT- säkerhetsförmåga ska uppnå ett mognadsindex 

motsvarande värde 2,43 (enligt säkerhetsanalys CIS) till årsskiftet 2024-2025. 
2. I samband med återrapportering av fokusområden inom ramen för driftbudgetprocess 2025 

(KSAU 2024-04-06, § 72) får kommundirektören i uppdrag att till KSAU i september månad 
redovisa ett komplett budgetförslag, inklusive prioritering och tidplan, för att uppnå ett 
mognadsindex motsvarande värde 4.  

Ärendet 
På kommunstyrelsens sammanträde 2024-03-26 §77, föredrog digitaliseringschefen kommunens 
bedömda IT-skydd och vilka insatser som kan komma att krävas för att nå en bättre och mer 
önskvärd förmåga. Information gavs om förslag till handlingsplan för att under åren 2024-2026 
uppnå ett mognadsindex över 4 (utifrån mognadsindex enligt CIS) för kommunens IT-
säkerhetsförmåga.  
 
Kommundirektören fick i uppdrag att till kommunstyrelsen i april, dagens sammanträde, återkomma 
med ett förslag om inriktning och förslag till finansiering för kommunens IT- säkerhetsförmåga med 
tillhörande handlingsplan 2024- 2026. 

Bakgrund 
Kommunstyrelsen har enligt reglementet ansvar för att leda och samordna utvecklingen av 
informationssystem och IT samt ingår det i kommunstyrelsens styrfunktion att ansvara för 
kommunens riskhantering.  
 
Kommunstyrelsen har 2024-01-30, § 5, föreslagit kommunfullmäktige att anta policy för 
informationssäkerhet. Policyn är grundläggande för kommunens arbete med en hög IT- och 
informationssäkerhetsförmåga. Kommunens verksamheter blir allt mer beroende av system.  
 
Säkerhetsavdelningen har tillsammans med digitaliseringsavdelningen genomfört flera analyser, 
tester och åtgärder för att öka informations- och IT-säkerheten och föreslår nu en inriktning med 
tillhörande handlingsplan för kommunens IT-säkerhetsförmåga till år 2026.  
 
Området IT-säkerhet kommer också att behandlas mer ingående i ett kommande förslag till IT-policy 
med tillhörande riktlinje för samverkansmodell för objektförvaltning, som beskriver hur IT-system ska 
förvaltas och utvecklas. 

Genomförd säkerhetsanalys under 2023  
Kommunen vill ha en hög tillgänglighet och åtkomst från många olika enheter. Samtidigt ökar 
hotbilden med aktörer som utnyttjar sårbarheter. Senast i raden av kommuner som drabbats är 
Kalmar kommun. Kommunen behöver därför skärpa skyddet och öka medvetenhet om hur 
information ska hanteras på ett säkert sätt.  
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Med anledning av ett försämrat säkerhetsläge med tillhörande cybersäkerhetsattacker och att dessa 
har ökat i omfattning och antal så har Digitaliseringsavdelning genomfört en säkerhetsanalys av 
Oskarshamns Kommuns IT-miljö.  
 
Syftet med säkerhetsanalysen är att identifiera ett nuläge kring mognadsgrad av vår IT och 
informationssäkerhetsförmåga och utifrån resultatet skapa en långsiktig plan utifrån beslutad 
målsättning för att därmed uppnå ökad IT -säkerhetsförmåga.  
 
Säkerhetsanalysen är baserad på CIS Center for Internet Security CIS vilket är en uppsättning 
rekommenderade åtgärder som samlats in från faktiska attacker och deras effektiva försvar som kan 
hjälpa till att förhindra cybersäkerhetsattacker och att stödja efterlevnad av dessa. CIS består av 18 
punkter och 153 säkerhetsåtgärder som baseras på följande ramverk och regler NIST Cybersecurity 
Framework, NIST 800-53, NIST 800-171, ISO 27000-serien, PCI DSS, HIPAA, NERC CIP och 
FISMA. 
 
De 18 punkter/områden som omfattas i denna säkerhetsanalys har anpassats i uppdaterad och 
antagen riktlinje för informationssäkerhet, enligt beslut i kommunstyrelsen 2024-01-30, § 6.  
 
Kommunen behöver fokusera på och prioritera den mest effektiva och specifika uppsättningen av 
tekniska åtgärder som finns tillgängliga. Detta förbättrar effektiviteten samtidigt som avkastningen på 
investeringar i cybersäkerhet maximeras. 
 

Handlingsplan (IG 1-3) för att uppnå ett mognadsindex över 4 till år 2026  
Prioritering och fokus sker med stöd av 3 implementationsgrupper IG:  
- IG1 grundläggande cyberhygien bestående av 56 åtgärder "måste göra först -strategi”, en 
minimistandard för IT och informationssäkerhet.  
- IG2 bestående av 74 rekommenderade åtgärder, ”Organisation med egen IT avdelning där det 
finns krav på lagefterlevnad och hantering av känslig information”  
- IG3 bestående av 23 rekommenderade åtgärder ”Organisation som hanterar både tillgängligheten 
av tjänster och konfidentialitet och integritet för känslig data och där framgångsrika attacker kan 
orsaka betydande skada för den allmänna välfärden.”  
 
Handlingsplan 2024-2026:  
 
2024 genomförs IG1 – genomförande av 56 åtgärder skulle ge värdet 2,43 i mognadsindex  
2025 genomförs IG2 - genomförande skulle ge värdet 3,58 i mognadsindex  
2026 genomförs IG3 - Målbilden bör vara att nå över 4 i mognadsindex  
 
Kommunala bolag och VA-avdelningen kommer även involveras och säkerhetsanalys pågår i 
bolagen under inledningen av 2024. Målet med detta är att på koncernnivå nå samma 
mognadsgrad. Åtgärder i bolagen finansieras av bolagen och en del övergripande arbetsinsatser 
och resurser enligt handlingsplanen kommer behövas centralt, vilket bolagen kommer behöva bidra 
till att finansiera.  
 
Kostnaderna för steg med målsättning att nå mognadsindex på över 4 har beräknats övergripande:  

Finansiering 
Medel för denna handlingsplan finns inte i budget för 2024 eller i flerårsplanen. Under arbetet med 
fokusområden för budget 2025 inklusive flerårsplan har KSAU antagit av förvaltningen föreslaget 
fokusområde ”Digitaliseringsavdelningen” (2024-04-06, § 72). Ett av skälen för detta fokusområde är 
att analysera vilka resurser som läggs på IT-säkerhet och föreslå en lämplig budget för ändamålet 
inför 2025 inkl flerårsplan. För målbilden, ett mognadindex över 4,0 vid utgången av 2026 kommer 
från 2025 det troligtvis behövas en ökad budget om 1,6 Mkr och till 2026 ytterligare knappt 1 Mkr.  
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Modellen bygger på ökad extern(koncernnivå) finansiering. I samråd med bolagen och VA-
avdelningen finns en samsyn om att vara delaktiga och beredskap om att öka sina kostnader med 
120 tkr/part för 2025 och ytterligare 120 tkr/part för 2026. Då blir målet att nå handlingsplanens 
resurssättning om ytterligare tre medarbetare på koncernnivå (2 systemtekniker och en 
säkerhetsanalytiker) samt relevanta programvaror och licenskostnaderna mer realistiskt. 
 
För 2024 kommer befintliga och avsatta investeringsmedel för IT att nyttjas för att höja 
mognadsindexet till 2,43 enligt IG1. Arbetsinsatsen motsvarande en tjänst från halvårsskiftet 
kommer att hanteras inom ramen för digitaliseringsavdelningens driftbudget.  
 
Förslaget är vidare att kommundirektören får i uppdrag att i samband med redovisning till KSAU i 
september av fokusområde digitaliseringsavdelningen lämna ett komplett budgetförslag inklusive 
prioritering och tidplan för att som inriktning nå mognadsindex över 4 avseende IT-
säkerhetsförmåga. Budgetförslaget ska beröra budget 2025 inkl flerårsplan, vara 
koncernövergripande och vara i linje med liggande förslag. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
IT-säkerhet är viktig för att trygga vårt kärnuppdrag och för att skapa möjligheter för ett tryggt 
samhälle. Det är inte specifikt en fråga för barn och unga men konsekvenserna av förlaget innebär 
en tryggare IT-miljö på skolor och förskolor samt ger förutsättningar för en säker utbildning. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-04-25, från kommunledningsförvaltningen föreslås enligt följande:  
 
- Inriktningen ska vara att kommunens IT- säkerhetsförmåga ska uppnå ett mognadsindex 

motsvarande värde 2,43 (enligt säkerhetsanalys CIS) till årsskiftet 2024-2025. 
- I samband med återrapportering av fokusområden inom ramen för driftbudgetprocess 2025 

(KSAU 2024-04-06, § 72) får kommundirektören i uppdrag att till KSAU i september månad 
redovisa ett komplett budgetförslag, inklusive prioritering och tidplan, för att uppnå ett 
mognadsindex motsvarande värde 4.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kommunledningsförvaltningen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-04-25, kommunledningsförvaltningen  
KS 2024-03-26 

Skickas till  

För åtgärd:  
Förvaltningschefen kommunledningsförvaltningen 
Digitaliseringschefen  
Kommundirektören  

För kännedom:  
Säkerhetsavdelningen  
Samtliga förvaltningschefer 
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§ 123  Dnr KS 2024/000255-1 

Ersättning till förtroendevalda i valnämnden i 
samband med val till Europaparlamentet 2024 

Kommunstyrelsens beslut 
Under perioden från och med 2024-05-20 till och med 2024-06-12 erhåller förtroendevalda i 
valnämnden ersättning enligt följande: 
 
1. Vardagar fram till kl.18.00 utgår dagarvoden enligt bestämmelserna för ersättning till 

förtroendevalda i Oskarshamns kommun (upp till 2 timmar, upp till 4 timmar, upp till 6 timmar 
samt över 6 timmar). 

2. Vardagar efter kl.18.00, lördagen den 8 juni, valdagen den 9 juni samt onsdag den 12 
(onsdagsräkningen) utgår ersättning i form av ett timarvode enligt följande: 
 

- Ordförande: 393 kr 
- Vice ordförande: 347 kr 
- Ledamöter/Ersättare: 314 kr 

Ärendet 
Nivån på arvoden finns att beräkna i Arvodesbestämmelser för förtroendevalda i Oskarshamns 
kommun. 
 
Valkansliet föreslår att ledamot/ersättare i valnämnden ska erhålla föreslagna arvoden och 
ersättningar, utöver vad som redan är reglerat i arvodesbestämmelserna, när de genomför vissa 
arbetsuppgifter som är kopplade till nämndens ansvar i Vallagen för genomförande av val till 
Europaparlamentet 2024. Valnämndens arbete bedrivs under korta men intensiva perioder kring ett 
val eller en folkomröstning. Arbetet är förlagt till vissa kvällar, lördagen före 
valdagen/omröstningsdagen samt valdagen/omröstningsdagen och onsdagsräkningen.  
 
Inte någon förtroendevald i valnämnden har något fast arvode för sitt uppdrag, utan den ersättning 
som utgår följer bestämmelserna för ersättning till förtroendevalda i Oskarshamns kommun. Detta 
innebär att ingen ersättning utgår efter kl. 18:00 på vardagar och på helgdagar. 
 
Förslaget till nivåer på arvode för tiden på vardagar efter kl.18:00, lördagen den 8 juni samt valdagen 
den 9 juni har tagits fram genom en uppräkning av nivån på arvodet utifrån den uppräkning som 
gjorts för ersättningar för övriga förtroendevalda i Oskarshamns kommun år 2024.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några konsekvenser för barn och unga.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-03-26, från kansli -och utvecklingsenheten föreslås enligt ovanstående 
förslag till arvode. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-04-16, § 83, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  
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Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 
KSAU 2024-04-16 

Skickas till 

För kännedom: 
Valnämnden  

För åtgärd: 
Löneenheten 
Kansli- och utvecklingsenheten  
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§ 124  Dnr KS 2023/000686-6 

Utredningsuppdrag gällande hantering av mat till 
äldre inom ordinärt boende 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Socialnämnden får, i samverkan med tekniska kontoret, i uppdrag att utreda hantering av lagad 

mat till äldre i ordinärt boende i enlighet med föreliggande beskrivning.  
2. Utredningen ska vara kommunstyrelsen tillhanda senast 2024-10-21.  

Ärendet 

Bakgrund  
I Oskarshamns kommun kan den som saknar förmåga att tillaga en fullvärdig måltid ansöka om 
hemleverans av varma matlådor, så kallad matdistribution. I samband med att kommunfullmäktige 
antog kommunens budget för år 2023 fick socialnämnden och kommunstyrelsen i uppdrag att ta 
fram ett förslag med tillhörande tidplan för hur Oskarshamns kommun kan tillämpa cook and chill 
inom hemtjänsten, det vill säga leverans av kylda matlådor. I utredningen skulle det också belysas 
hur mat på de särskilda boendena ska hanteras framöver.  
 
Vid socialnämndens sammanträde 2023-06-21 presenterades resultatet av utredningen. 
Utredningen föreslog att beviljade insatser gällande matleverans i ordinärt boende kan verkställas 
med cook and chill och distribueras av extern part. Vidare föreslog utredningen att tillämpa ett 
undantag till Lagen om offentlig upphandling (LOU) i ett så kallat samarbetsavtal. Socialnämnden 
beslutade att ge socialförvaltningen i uppdrag att ta fram ett förslag på ett förfarande gällande cook 
and chill till ordinärt boende med insatsen matleverans. Socialförvaltningen utredde möjligheterna till 
samarbete med region Kalmar, Vimmerby kommun och Kalmar kommun men samtliga tackade nej. 
Vid socialnämndens sammanträde 2024-02-01 konstaterades att socialförvaltningen inte kan lägga 
fram ett förslag på förfarande gällande cook and chill, utifrån uppdraget, eftersom socialförvaltningen 
inte har någon samarbetspart att ingå avtal med.  

Mat i ordinärt boende  
Den som bor i ordinärt boende kan vid behov få stöd avseende måltiden på olika sätt. Lunch eller 
middag kan beviljas på olika sätt, som färdiglagad mat som levereras hem eller att hemtjänsten 
erbjuder stöd i samband med måltid. Målet med insatsen är att främja den enskildes möjligheter att 
leva ett självständigt liv och bo kvar hemma med bibehållen livskvalitet. Matleverans kan beviljas 
dagligen eller till vissa dagar i veckan. Oskarshamns kommun levererar i nuläget varm mat dagligen, 
en insats som både ur en hygiensynpunkt och kostnadsmässigt kommer att behöva förändras. Med 
stora avstånd i kommunen blir det svårt att garantera att maten håller rätt temperatur när den når 
mottagaren och kostnaden för dagliga leveranser ökar.   

Utredningsuppdrag  
Socialnämnden och tekniska kontoret får i uppdrag att utreda vilka förutsättningar som krävs för att 
erbjuda service i form av lagad mat till äldre i ordinärt boende. En förändring krävs för att klara att 
möta behov från ett ökat antal äldre, för att arbeta mer klimatsmart och för att efterleva kommunens 
ekonomiska förutsättningar år 2024 och framåt.  
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Utredning bör även belysa följande aspekter  

- Lagstiftning och riktlinjer  
- Behovsanalys och målgruppsidentifiering. Preferenser och särskilda behov hos äldre samt 

metod för att möte framtidens demografiska utveckling.  
- Kvalitet och näringsinnehåll  
- Leveransprocessen, dvs. logistiska utmaningar från beställning till leverans  
- Ekonomi samt alternativkostnad om insatsen skulle plockas bort. 
- Brukarinflytande  

 
Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte påverka barn och unga.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommundirektören föreslås utskottet föreslå kommunstyrelsen enligt 
följande:  
- Socialnämnden får, i samverkan med tekniska kontoret, i uppdrag att utreda hantering av lagad 

mat till äldre i ordinärt boende enligt föreliggande beskrivning.  
- Utredningen ska vara kommunstyrelsen tillhanda senast 2024-10-21. 
 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet föreslår 2024-04-
16, § 45, enligt förslaget från kommundirektören.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från utskottet och finner att kommunstyrelsen beslutar 
bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2024-04-11 
SN 2024-02-01 §  
KSNAT 2024-04-16, § 45 

Skickas till 

För kännedom: 
Kommunfullmäktige  

För åtgärd: 
Socialnämnden  
Tekniska kontoret  
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§ 125  Dnr KS 2024/000318-1 

Bemyndigande att underteckna låne- och 
borgensförbindelser 

Kommunstyrelsens beslut 
1. För tiden 2024-05-01 – 2026-12-31 bemyndigas kommunstyrelsens ordförande, kommunalrådet, 

Andreas Erlandsson (S) att i kombination med ekonomichef Fredrik Thunberg, på kommunens 
vägnar underteckna låne- och borgensförbindelser där inte annat särskilt beslutats. 

2. Såsom ersättare för Andreas Erlandsson (S) utses i första hand kommunstyrelsens 1:e vice 
ordförande, kommunalrådet, Lucas Lodge (M) och i andra hand kommunstyrelsens 2:e vice 
ordförande, kommunalrådet i opposition, Leif Axelsson (SD) och såsom ersättare för 
ekonomichef Fredrik Thunberg utses ekonom Caroline Karlsson.  

Ärendets behandling  
I ett tjänsteutlåtande, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt ovanstående.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget enligt ovanstående och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta. 
 

Skickas till  
Ekonomiavdelningen 
Ekonomichefen  
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§ 126  Dnr KS 2022/001392-3 

Bemyndigande att underteckna handlingar vid köp 
och försäljning av värdepapper 

Kommunstyrelsens beslut 
För tiden 2024-05-01—2026-12-31 bemyndigas förvaltningschef Mats Johansson, ekonomichef 
Fredrik Thunberg och ekonom Caroline Karlsson att två i förening underteckna handlingar vid köp 
och försäljning av värdepapper, samt att underteckna handlingar rörande värdepappersdepåer med 
mera i enlighet med av kommunfullmäktige 2017-06-12, § 80, fastställd finanspolicy.  

Ärendets behandling  
I ett tjänsteutlåtande, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt ovanstående.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta. 
 

Skickas till  
Ekonomiavdelningen 
Ekonomichefen  
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§ 127  Dnr KS 2024/000232-2 

Årsredovisning 2023- Sydarkivera 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Årsredovisning 2023 för Sydarkivera läggs till handlingarna.   

Ärendet 
Sydarkivera har expedierat beslut om Årsredovisning för år 2023 till förbundsmedlemmarna för 
kännedom.  
 
Förbundsfullmäktige i Sydarkivera har behandlat årsredovisningen vid sammanträde 2024-03-15 
samt beviljat förbundsstyrelsens ledamöter ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023.   

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på att årsredovisningen läggs till handlingarna och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-04-24 
Årsredovisning Sydarkivera 2023 med tillhörande bilagor samt beslut om prövning av ansvarsfrihet 
för ledamöter i förbundsstyrelsen 
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§ 128  Dnr KS 2024/000292-2 

Årsredovisning 2023- Kretslopp Sydost 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige 
1. Årsredovisning 2023 för Kretslopp Sydost godkänns.  
2. Förbundsdirektionen, samt de enskilda ledamöterna i denna, beviljas ansvarsfrihet för den 

period som årsredovisningen omfattar.  
3. Information om revisionens granskningar av förbundet för år 2023 noteras som mottagna.  

Jäv 
Anton Sejnehed (S) och Emil Jörgensen (M) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av 
beslutet.  

Ärendet 
Årsredovisning 2023 och revisionsberättelse med granskningsrapport från Kretslopp Sydost har 
inkommit till kommunen. De förtroendevaldas revisionsberättelse åtföljs också av bilagor i form av 
granskningar utförda av revisionsbolaget EY (Ernst & Young).  
 
Som medlemskommun i kommunalförbundet ska Oskarshamns kommunfullmäktige fatta beslut om 
godkännande av årsredovisningen samt om ansvarsfrihet.  

Konsekvenser för barn och unga  
Årsredovisningen redovisar ingen särskild information om barn och unga. Förslaget bedöms inte få 
några direkta konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande:  
 
- Årsredovisning 2023 för Kretslopp Sydost godkänns.  
- Förbundsdirektionen, samt de enskilda ledamöterna i denna, beviljas ansvarsfrihet för den 

period som årsredovisningen omfattar.  
- Information om revisionens granskningar av förbundet för år 2023 noteras som mottagna.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 2024-04-23 
Följebrev till årsredovisning och revisionsberättelse 
Årsredovisning 2023 Kretslopp Sydost med revisionsberättelse  
Bilagor till revisionsberättelsen:  
- Det sakkunniga biträdes yttrande  
- Rapport från granskning av årsredovisning 2023 
- Granskning av god ekonomisk hushållning och balanskrav  
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Skickas till 
Kretslopp Sydost 
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§ 129  Dnr KS 2024/000246-2 

Årsredovisning 2023- Stiftelsen Oskarshamns 
Sjöfartshotell 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
1. Årsredovisning 2023 för Stiftelsen Oskarshamns Sjöfartshotell läggs till handlingarna.  
2. Styrelsen beviljas ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar.  

Jäv  
Lucas Lodge (M), Marie Holmgren (S) och Robin Hanzl (M) anmäler jäv och deltar inte i 
handläggningen av beslutet.  

Ärendet 
Årsredovisning, förvaltnings- och revisionsberättelse 2023 för Stiftelsen Oskarshamns Sjöfartshotell 
har inkommit.  
 
Kommunfullmäktige har att ta ställning till frågan om att bevilja ansvarsfrihet för den tid revisionen 
omfattar.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande: 
 
- Årsredovisning 2023 för Stiftelsen Oskarshamns Sjöfartshotell läggs till handlingarna.  
- Styrelsen beviljas ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Årsredovisning 2023 Stiftelsen Oskarshamns Sjöfartshotell 
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§ 130  Dnr KS 2024/000247-2 

Årsredovisning 2023- Stiftelsen Strandagården 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige 
1. Årsredovisning 2023 för Stiftelsen Strandagården läggs till handlingarna.  
2. Styrelsen beviljas ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 

Ärendet 
Årsredovisning, förvaltnings- och revisionsberättelse 2023 för Stiftelsen Strandagården har inkommit 
till kommunen.  
 
Kommunfullmäktige har att ta ställning till frågan om att bevilja ansvarsfrihet för den tid revisionen 
omfattar.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande: 
  

- Årsredovisning 2023 för Stiftelsen Strandagården läggs till handlingarna.  
- Styrelsen beviljas ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Årsredovisning 2023 Stiftelsen Strandagården 
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§ 131  Dnr KS 2024/000309-2 

Årsredovisning 2023-Oskarshamn Energi AB 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Årsredovisning 2023 för Oskarshamn Energi AB läggs till handlingarna 

Ärendet 
Årsredovisning 2023 för Oskarshamn Energi AB har inkommit och anmäls till kommunfullmäktige.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på att årsredovisningen läggs till handlingarna och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
 

Beslutsunderlag 
Årsredovisning Oskarshamn Energi AB 
 
 

  



     
    PROTOKOLL Sida 64 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-04-30 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 132  Dnr KS 2024/000163-2 

Årsredovisning 2023- Stiftelsen Forum 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige 
1. Årsredovisning 2023 för Stiftelsen Forum läggs till handlingarna.  
2. Styrelsen beviljas ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 

Ärendet 
Årsredovisning, förvaltnings- och revisionsberättelse 2023 för Stiftelsen Forum har inkommit. 
 
Kommunfullmäktige ska ta ställning till frågan om att bevilja ansvarsfrihet för den tid revisionen 
omfattar. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande:  
 
- Årsredovisning 2023 för Stiftelsen Forum läggs till handlingarna.  
- Styrelsen beviljas ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Årsredovisningshandlingar Stiftelsen Forum 2023  
 

  



     
    PROTOKOLL Sida 65 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-04-30 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 133  Dnr KS 2024/000182-2 

Årsredovisning 2023- Byggebo AB 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige 
Årsredovisning 2023 för Byggebo AB läggs till handlingarna. 

Ärendet 
Årsredovisning 2023 för Byggebo AB har inkommit och anmäls till kommunfullmäktige.   

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på att årsredovisningen läggs till handlingarna och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-04-23 
Årsredovisning med förvaltnings- och revisionsberättelse 2023 för Byggebo AB  

Skickas till  
Byggebo AB 
 
 
 

  



     
    PROTOKOLL Sida 66 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-04-30 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 134  Dnr KS 2024/000312-2 

Årsredovisning 2023 -Smålandshamnar AB 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Årsredovisning 2023 för Smålandshamnar AB läggs till handlingarna  

Ärendet 
Årsredovisning 2023 för Smålandshamnar AB har inkommit och anmäls till kommunfullmäktige.   

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på att årsredovisningen läggs till handlingarna och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag  
Tjänsteutlåtande, 2024-04-25 
Årsredovisning med förvaltnings- och revisionsberättelse 2023 för Smålandshamnar AB 
 
Skickas till  
Smålandshamnar AB 
 

  



     
    PROTOKOLL Sida 67 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-04-30 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 135  Dnr KS 2024/000310-2 

Årsredovisning 2023- Oskarshamn Energi Nät AB 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Årsredovisning 2023 för Oskarshamn Energi Nät AB läggs till handlingarna.  

Ärendet 
Årsredovisning 2023 för Oskarshamn Energi Nät AB har inkommit och anmäls till 
kommunfullmäktige.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på att årsredovisningen läggs till handlingarna och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-04-25 
Årsredovisning Oskarshamns Energi Nät AB 
 
 

  



     
    PROTOKOLL Sida 68 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-04-30 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 136  Dnr KS 2024/000311-2 

Årsredovisning 2023- Oskarshamns Hamngods- och 
Terminal AB 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Årsredovisning 2023 för Oskarshamns Hamngods och Terminal AB läggs till handlingarna.  

Ärendet  
Årsredovisning 2023 för Oskarshamns Hamngods och Terminal AB har inkommit och anmäls till 
kommunfullmäktige.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på att årsredovisningen läggs till handlingarna och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-04-25 
Årsredovisning Oskarshamns Hamngods och Terminal AB 
 
 

  



     
    PROTOKOLL Sida 69 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-04-30 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 137  Dnr KS 2023/000337-18 

Rapportering från ägardialoger med de kommunala 
bolagen och stiftelserna 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen noteras som mottagen.  

Dagens sammanträde 
Kommundirektören rapporterar att inga ägardialoger med de kommunala bolagen har ägt rum under 
perioden sedan föregående sammanträde.  
  



     
    PROTOKOLL Sida 70 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-04-30 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 138  Dnr KS 2024/000050-13 

Kommundirektören informerar 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen noteras som mottagen.  

Ärendet 
Kommundirektör Henrik Andersson informerar om aktuella händelser och projekt inom kommunens 
verksamheter, enligt följande:  
 
- Lönerevision 2024, beslut i personalutskottet 30/4  
- RV 37/47. 7/5 och 15/5 är datum för Länsstyrelsens bedömning.   
- E22. TKI-prövning genomförd (Tid/Kostad/Innehåll). 
- Rekryteringar  
- Försäljning Kvarpen 2 och 3 fd Havslätts förskola  
- Samråd Vindbruksplan 29/4-30/6 
- Bolagsfrågor  

Zafiren, hemställan bostäder och ärende om nya kajytor  
- O-ringen närmar sig  
 

Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
  



     
    PROTOKOLL Sida 71 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-04-30 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 139  Dnr KS 2024/000317-1 

Information från samhällsbyggnadskontoret- 
Redovisning av aktuella planuppdrag 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen noteras som mottagen.  
 

Dagens sammanträde 
Planavdelningen på samhällsbyggnadskontoret redovisar status i aktuella och pågående 
planuppdrag, enligt följande: 
 
- Simpevarp 1:9  
- Emsfors  
- Ugglan 1 och 2 
- Scania  
- Långelid, Rödsle 1:1 m.fl. 
- Bocken 5 och del av Bocken 4 
- Valhallaskolan  
- Snäckan 
- Länsmansängen 
- Hjortlyckestigen, Påskallavik 
- Lyckeberg 
- Kyrkogården, Döderhult 
- Ernemar 
- Oskarshamn 3:2, tre detaljplaner  
- Figeholm, Ågatan 
- Sjöboviken 
- Klämna/Bergåsa 
- Dragskär 
- Ävrö 
- Planprogram Kronoparken  

  
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

 
 
 
 

  



     
    PROTOKOLL Sida 72 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-04-30 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 140 
 

Anmälningsärenden 

Kommunstyrelsens beslut  
Nedanstående ärenden noteras som anmälda.  
 
• KS 2024/000152 Beslutsexpediering BN - RS 2023/1431: Svar på remiss - 

Kulturplan 2025-2028, Region Kalmar län 
• KS 2024/000152 Beslutsexpediering BN - RS 2023/1471: Svar på remiss - 

Regional biblioteksplan 2025-2028, Region Kalmar län 
• KS 2024/000234 Expediering protokollsutdrag för Sydarkiveras 

förbundsfullmäktige 2024-03-15, § 5 Verksamhetsplan 
2025 med budget och översikt 2026 och 2027 

• KS 2024/000235 Expediering protokollsutdrag för Sydarkiveras 
förbundsfullmäktige 2024-03-15, § 6 Förbundspolicy - 
revidering 

• KS 2024/000295 Protokoll direktionsmöte Räddningstjänsten Sydost  
2024-03-15 

 
 

  



     
    PROTOKOLL Sida 73 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-04-30 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 141 
 

Anmälan av delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut  
Nedanstående delegationsbeslut noteras som anmälda.  
 
• KS 2024/000083 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott 

sammanträde den 2024-04-16 - Delrapportering av 
uppdrag- Plan för höjd beredskap 
 

• KS 2024/000184 Yttrande över E.ON:s ansökan hos 
Energimarknadsinspektionen om nätkoncession för 
område- Ordförandebeslut 
 

• KS 2024/000256 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott 
sammanträde den 2024-04-16- Förslag till driftbudget 2025 
för kommunstyrelsens verksamheter (exkl. tekniska 
kontoret) - Prioriteringsunderlag 

 
 

 


